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 عزل فرماندار در کمتر از ۱۲ ساعت
واکنش سریع دولت به توهین فرماندار رفسنجان

یکماه پس از سیل کرمان؛
مردم همچنان منتظر تسهیلات 

بهسازی هستند

دبیر کارگروه رفع موانع تولید جنوب کرمان از رفع مشکل چهار طرح صنعتی 
و صنایع معدنی در نوزدهمین نشست این کارگروه خبر داد.

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان در نوزدهمین جلسه 
کار گروه رفع موانع تولید گفت: در این نشســت مشکلات چهار واحد که در 
حوزه های تامین آب، معوقات بانکی، معوقات مربوط به شهرک شهرک های 

صنعتی بود مطرح و بررسی شد.

رفع مشکل چهار واحد صنعتی 
در کارگروه رفع موانع تولید 

جنوب کرمان

افزون بر یکماه از سیل سهمگین در استان کرمان می گذرد و بسیاری از 
خانواده های شهری و روستایی از جمله در شهرستان محروم قلعه گنج در 

انتظار دریافت تسهیلات و نیز کمک های بلاعوض بهسازی و تعمیراتی بنیاد مسکن هستند؛ این 
درحالی است که مسئولان این نهاد می گویند به زودی پرداخت ها کلید می خورد.
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نرخ طلاق نرخ طلاق 
در کشور در کشور 
وارد محدوده وارد محدوده 
 قرمز شد قرمز شد
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کارخانه تولید آب معدنی اولین واحد اجرا کننده 
طرح درج قیمت تولید کننده در جنوب کرمان

ملخ ها تا فروردین به کرمان می آیند

معاون بازرگانی سازمان صمت جنوب کرمان 
از اجرای طرح درج قیمت تولید کننده روی 
محصولات توسط کارخانه تولید آب معدنی 
زلال در جیرفت خبر داد.به گزارش روابط 
عمومی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
جنوب کرمان، در راستای نظارت بر اجرای 
دقیق طرح درج قیمت تولید کننده روی 
محصولات، معاونین نظارت و بازرسی و 
بازرگانی سازمان از کارخانه تولید آب 
معدنی زلال در جیرفت بازدید کردند.معاون 
بازرگانی سازمان در این خصوص گفت: 
این بازدید جهت پایش و نظارت بر اجرای 
درج قیمت تولید کننده روی محصولات 
آب معدنی این واحد تولید انجام شد.او بیان 

کرد: این کارخانه با تولید ماهانه 400 هزار 
بطری آب معدنی و یکی از 4 واحد مشمول 
اجرای طرح درج قیمت تولید کننده در 
جنوب کرمان می باشد.او افزود: قیمت تولید 
کننده آب معدنی زلال 1.5 لیتری ۲3۶0 
تومان و آب معدنی نیم لیتری 1550 تومان 
محاسبه شده است که طبق این طرح، توزیع 
کننده خرد مجاز می باشد تا سقف 30 درصد 
سود را محاسبه، به قیمت تولید کننده روی 
محصول اضافه و به مصرف کننده عرضه 
نماید که چنانچه بالاتر از این قیمت به فروش 
برسد به منزله گرانفروشی محسوب می 
شود و با متخلفان برخورد قانونی صورت 

خواهد گرفت.

رییس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: 
تدابیر لازم برای مبارزه با هجوم ملخ های 
اندیشیده  کشور  جنوب  به  صحرایی 
شده است.به گزارش  ایرنا از وزارت جهاد 
کشاورزی، »شاهپور علائی مقدم« با بیان 
این که استان های جنوبی مورد هجوم 
ملخ های صحرایی قرار می گیرند ، اظهار 
داشت: براساس ردیابی ملخ های صحرایی 
در سطح ۲0 میلیون هکتار از اراضی ۶ 
استان  جنوبی کشور، پیش بینی می شود 
اوایل سال آینده استان های سیستان و 
بلوچستان، جنوب کرمان، هرمزگان، بوشهر 
و خوزستان و جنوب فارس مورد هجوم 

ملخ های صحرایی قرار گیرند.
وی درباره اقدام انجام شده برای مبارزه با 

ملخ های صحرایی و مهاجم، افزود: برای این 
منظور تدارکات و پشتیبانی در استان های 
جنوبی انجام شده و 130 دستگاه سمپاش 
ULV )یو ال وی( به استان ها اختصاص داده 
شده و از 50 میلیارد تومان اعتبار اختصاص 
داده شده، 10 میلیارد تومان به این استان ها 

پرداخت شده است.
رییس سازمان حفظ نباتات کشور با بیان 
اینکه از 130 میلیون تن محصولات تولیدی 
کشاورزی، 3۹ میلیون تن آن در استان های 
یاد شده تولید می شود، تصریح کرد: اگر به 
موقع با ملخ های صحرایی مقابله و مبارزه 
نکنیم ، به طور قطع خسارات بسیار سنگینی 
به محصولات کشاورزی کشور وارد می کنند 

و امنیت غذایی کشور را به خطر می اندازند

رییس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: تدابیر لازم برای مبارزه 
 با هجوم ملخ های صحرایی به جنوب کشور اندیشیده شده است.

به گزارش  ایرنا از وزارت جهاد کشاورزی، »شاهپور علائی مقدم« 
ملخ های  هجوم  مورد  جنوبی  استان های  که  این  بیان  با 
صحرایی قرار می گیرند ، اظهار داشت: براساس ردیابی ملخ های 
صحرایی در سطح ۲0 میلیون هکتار از اراضی ۶ استان  جنوبی 
کشور، پیش بینی می شود اوایل سال آینده استان های سیستان 

بوشهر و خوزستان  بلوچستان، جنوب کرمان، هرمزگان،  و 
قرار گیرند. ملخ های صحرایی  مورد هجوم  فارس   و جنوب 

وی درباره اقدام انجام شده برای مبارزه با ملخ های صحرایی و مهاجم، 
افزود: برای این منظور تدارکات و پشتیبانی در استان های جنوبی انجام 
شده و 130 دستگاه سمپاش ULV )یو ال وی( به استان ها اختصاص 
داده شده و از 50 میلیارد تومان اعتبار اختصاص داده شده، 10 میلیارد 

تومان به این استان ها پرداخت شده است.

نیم روز برای برکناری فرماندار رفسنجان کافی بود! حکم علی اکبر پورمحمدی 15 آذر ماه همزمان با 
مراسم ابقای استاندار زده شد. زینی وند انتخاب محمدی به این سمت را نتیجه اجماع حداکثری دانسته 

بود. بازتاب رسانه ای جمله »یک بار دیگر تکرار کنید در دهانت می زنم« در پاسخ به یک خبرنگار اما این 
فرماندار را به فرماندار سابق بدل کرد. حکم عزل محمدی همزمان با دو خبر دیگر منتشر شد؛ خبر وصل 

شدن استانداری کرمان به سامانه شفافیت و دوم تصویب کلیات طرح صیانت توسط اعضای کمیسیون 
طرح حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی.

مـارا
دنبال
کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

مناقصه گزار: شـرکت معادن زغالسنگ کرمان. 
موضوع مناقصه: 

1-  انجام عملیات اسـتخراج روباز معدن اسد آباد به 
میزان کل ده هزار تن

2- انجام عملیات اسـتخراج روباز معدن سراپرده به 
میزان کل سی هزار تن 

مهلت دریافت اسـناد: از تاریخ نشر آگهی لغایت مورخ 
 1۴۰۰/12/11

محل دریافت اسـناد:بلوار شهید آیت ا... صدوقی - 
شرکت معادن زغالسنگ کرمان-امور قراردادها. 

تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: ردیف 1- مبلغ 
2.1۳۶.۰۰۰.۰۰۰ ریال و ردیف 2 مبلغ ۴.۵2۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال 

تاریخ تحویل پاکت ها: مورخ 1۴۰۰/12/21 
تاریخ گشـایش پاکت ها: بازگشـایی پاکات ب و 

ارزیابی کیفی مورخ 1۴۰۰/12/22 و گشـایش پاكات 
الف و ج مورخ 2۴/ 1۴۰۰/12

مبلغ خرید اسـناد: واریز مبلغ ۳۰۰.۰۰۰ ریال به حساب 
۳1۴۸21۰۷ بانک رفاه شعبه شهید صدوقی.

  ): IR ۶۸۰ 1۳۰1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۳1۴۸21۰۷( شماره شبا
تلفن تماس: ۰۳۴۳211۷۷2۶ 

ضمنا این آگهی در سـایت Www.coal.kr.ir در 
دسترس میباشد.

آگهی تجدید مناقصه عمومی 

شرکت معادن زغالسنگ کرمان

 )نوبت دوم(
تولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی هاتولید، پشتیبانی ها و مانع زدائی ها

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی خرید لوله پلی اتیلن 12۵  را از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره 2۰۰۰۰۰۵9۶۳۰۰۰199 برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم 
است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1۴۰۰/12/۰2 می باشد.

مبلغ برآورد : ۶.91۵.2۴۰.۰۰۰ ریال
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : ۳۴۵.۷۶2.۰۰۰ ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

ضمانتنامه فوق باید به مدت ۳ ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : مورخ 1۴۰۰.12.۰2 لغایت 1۴۰۰.12.۰۴ 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز یکشنبه تاریخ 1۴۰۰.12.1۵ 
آخرین مهلت تحویل پاکت )الف( : به صورت حضوری ساعت 1۵ روز یکشنبه مورخ 1۴۰۰.12.1۵ به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان 

تاریخ بازگشایی پاکات : ساعت 11:۰۰ روز دوشنبه تاریخ 1۴۰۰.12.1۶ 
محل تامین اعتبار : داخلی وجه نقد

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها 
آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان تلفن : ۳۳2229۶۰ – ۰۳۴
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس ۰21۴19۳۴ 

دفتر ثبت نام : ۸۸9۶9۷۳۸ و ۸۵19۳۷۶۸ 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شماره ب/5۲- ۱400/48   وم
ت د

نوب

آگهی مزایده عمومی فروش ملک

مهلت دریافت ، تکمیل و تحویل اسناد مزایده: از تاریخ انتشار آگهی روزنامه به مدت 1۰ روز کاری  از طریق سامانه 
ستاد ایران

جهت دریافت اسناد مزایده وسایر اطلاعات مورد نیاز  به سامانه ستاد ایران به آدرس setadiran.ir مراجعه شود.

اداره کل آموزش  و پرورش استان کرمان در  نظر دارد املاک متعلق به خود به  شرح زیر واقع در شهرستان بردسیر را 
از طریق مزایده به فروش برساند:

اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان

 دستگاه مزایده گزار: اداره کل آموزش و پرورش

شناسه آگهی: 50911

مبلغ تضمین فرایند ارجاع کارارزش عرصه و اعیانوضعیت ملککاربرینشانی

2/365/750/000118/287/500مدرسهآموزشیبخش نگار روستای محمد آباد مهدی

4/275/540/000213/777/000مدرسهآموزشیبخش مرکزی روستای پامزار

8/355/800/000417/790/000مدرسهآموزشینگار  روستای کهنک
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رفع مشکل چهار واحد صنعتی 
در کارگروه رفع موانع تولید 

جنوب کرمان
دبیر کارگروه رفع موانع تولید جنوب کرمان از رفع مشکل چهار طرح 

صنعتی و صنایع معدنی در نوزدهمین نشست این کارگروه خبر داد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان در نوزدهمین 
جلسه کار گروه رفع موانع تولید گفت: در این نشست مشکلات چهار 
واحد که در حوزه های تامین آب، معوقات بانکی، معوقات مربوط به 

شهرک شهرک های صنعتی بود مطرح و بررسی شد.
او تصریح کرد: ۲ مورد از مشکلات طرح های صنعتی درخصوص بدهی 
معوق به شرکت شهرک های صنعتی بود که مقرر شد برای حل مشکل 

۲ طرح، بدهی های آنها تقسیط شود.
مروجی فرد افزود: یکی دیگر از مشکلات مطرح شده مربوط به تأمین 
آب طرح صنایع معدنی تیتانیوم شرکت ایمان فولاد بود که برای حل 
مشکل مقرر شد شرکت مذکور نقطه جانمایی برای چاه آب را تغییر 

دهد تا مشکل تامین آب این طرح حل شود.
او ادامه داد: این طرح صنایع معدنی متاسفانه از ۲ سال قبل به دلیل 
مشــکل عدم تامین آب مورد نیاز هیچ گونه پیشرفتی نداشته که با 
اجرای این مصوبه و تامین آب، اردیبهشت ماه سال آینده به بهره برداری 
خواهد رسید.او همچنین ضمن تشکر از همراهی های پست بانک در 
جهت رفع مشکل واحدهای صنعتی افزود: مشکل دیگری که در این 
جلسه مورد بررسی قرار گرفت مربوط به عدم توانایی پرداخت بدهی 
یک واحد تولیدی لوله پلی اتیلن بود که با همکاری مجدد پست بانک، 
مقرر شد واحد صنعتی 15 درصد از کل بدهی خود را پرداخت و مابقی 

آن مجددا تقسیط شود.
مروجی فرد تصریح کرد: ســرمایه گذاران جنوب کرمان که اقدام به 
سرمایه گذاری کرده و با مشکل مواجه شــده اند، برای بررسی و ارائه 
مشکلات سرمایه گذاری خود به دبیرخانه کارگروه رفع موانع تولید در 

سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان مراجعه کنند.

یکماه پس از سیل کرمان؛
مردم همچنان منتظر تسهیلات 

بهسازی هستند
افزون بر یکماه از سیل سهمگین در استان کرمان می گذرد و بسیاری از 
خانواده های شهری و روستایی از جمله در شهرستان محروم قلعه گنج در 
انتظار دریافت تسهیلات و نیز کمک های بلاعوض بهسازی و تعمیراتی 
بنیاد مسکن هستند؛ این درحالی است که مسئولان این نهاد می گویند به 
زودی پرداخت ها کلید می خورد.معاون بهسازی و مسکن روستایی اداره 
کل بنیاد مسکن کرمان در این زمینه تاکید می کند که پرداخت تسهیلات 
بلاعوض 50 میلیون ریالی و ۲00 میلیون ریالی به خانوارهای روستایی و 

شهری آسیب دیده از سیل در قلعه گنج بزودی شروع خواهد شد.
مهدی محمدی در حاشیه مراسم معارفه رییس بنیاد مسکن شهرستان 
قلعه گنج توضیح داد: مصوبه هیات وزیران درباره اعطای تسهیلات به 
مناطق سیل زده ابلاغ شده و اینک روال اداری بین بانک مرکزی و بانک های 
عامل درحال انجام است که به محض ابلاغ به ما و مشخص شدن بانک های 
عامل، اعتبارات تخصیص یافته برای پرونده هایی که آماده شده پرداخت 
خواهد شد.او ادامه داد: بخشی از این اعتبارات به عنوان کمک بلاعوض به 
مبلغ 50 میلیون ریال برای خانوارهای سیل زده خواهد بود که طی همین 

هفته و هفته آینده دستورالعمل پرداخت آن ابلاغ خواهد شد.
به گفته محمدی برای جنوب استان کرمان این مبلغ بلاعوض برای 
واحدهایی که نیاز به تعمیر دارند پرداخت می شود تا شهروندان با این 
مبلغ فعلا شروع کار تعمیرات را انجام دهند.معاون بنیاد مسکن کرمان 
اظهارداشت: همچنین برای واحدهای احداثی تا سقف 400 میلیون 
ریال در نظر گرفته شده است که فعلا ۲0 درصد این مبلغ پرداخت خواهد 
شد.او با اشاره به شرایط پرداخت تسهیلات در شهرستان قلعه گنج در 4۲0 
کیلومتری جنوب مرکز استان کرمان گفت: برای قلعه گنج ۲ مصوبه داریم 
که باتوجه به بارندگی و سیل سیزدهم و بیست و هفتم دیماه امسال مصوبه 
سیل دوم هنوز ابلاغ نشده است.محمدی افزود: ظرفیت ها و آمارها به گونه 
ای دیده شده است که تمامی خانوارهای آسیب دیده را پوشش بدهد و 
هیچ آسیب دیده ای از قلم نیفتد.او اظهارداشت:در شهرستان قلعه گنج 
۶5 واحد روستایی احداثی)ساختمان در حال احداث یا اینکه تازه شروع 
به احداث کنند( داریم که 50 درصد مصوبه یعنی ۲0 درصد از مبلغ 40 

میلیون تومان به صورت بلاعوض فعلا پرداخت خواهد شد.
به گفته محمدی در شهرستان قلعه گنج همچنین 40 واحد شهری آسیب 
دیده وجود دارد که مبلغ ۲0 میلیون تومان بلاعوض شامل آنها می شود 
و 300 واحد تعمیراتی نیز گزارش شده که علاوه بر پرداخت پنج میلیون 
تومان تسهیلات بلاعوض بابت تعمیرات ایزوگام و سایر اقدامات عمرانی 

به آنها اختصاص می یابد.
او افزود: مبلغ 30 میلیون تومان تسهیلات بهسازی مسکن نیز با نرخ چهار 
درصد و بازپرداخت هفت ساله در صورت آمادگی متقاضیان پرداخت 

خواهد شد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب 
کرمان از احداث و نصب ۲ پل بر روی ۲ آبنمای 
بحرانی در زمان بارندگی در حوزه شهرستان 

عنبرآباد خبر داد.
مجتبی محمودی مکان ایجاد ۲ پل بحران عنبرآباد را آبنمای 

محور حاجی آباد _گز آباد و آبنمای توکل آباد اعلام کرد.
او افزود: راه ارتباطی این محورها با توجه داشتن آبنما، در 
زمان بارندگی قطع می شود که مشکلاتی را برای مردم و 

رانندگان به وجود می آورد.
او گفت: معاون عمرانی استاندار کرمان طی نامه ای به اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان ماموریت 
ایجاد دسترسی مناسب برای تردد در محل آبنماهای حاجی 

آباد - گزآباد و توکل آباد در شهرستان عنبرآباد را صادر کرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان از 
بازدید میدانی از آبنماهای حاجی آباد، گزآباد و توکل آباد خبر 
داد و گفت: بررسی فنی احداث پل در این آبنماها توسط تیم 

تخصصی انجام شد.
او با بیان اینکه یکهزار و ۵۰ خانوار با جمعیت چهار هزار و ۵۰۰ 
نفر و هفت روستا از  محور حاجی آباد-گز آباد استفاده می 
کنند، اظهار داشت: با ایجاد پل در این مسیر در صدد هستیم 

مشکل تردد در زمان سیلاب را حل کنیم.
او به ایجاد پل بر روی آبنمای توکل آباد اشاره کرد و افزود: با 
ایجاد این پل ۲ هزار خانوار در هشت روستا با جمعیت هفت 
هزار نفر از این نعمت بهره مند و مشکل تردد این منطقه در 

زمان سیلابی شدن رودخانه حل خواهد شد.
او به بازدید میدانی استاندار کرمان از آبنماهای حاجی آباد-
گزآباد و توکل آباد در زمان بارندگی و سیلاب اشاره کرد و 
گفت: با پیگیری های زینی وند و هماهنگی معاونت عمرانی 
استانداری کرمان مبنی بر رفع یا کاهش مشکلات مردم و 
خودروهای عبوری از این محورها، بصورت میدانی از محل 
بازدید شد تا با ارائه راهکار فنی لازم بتوانیم مشکل این نقاط 

را حل کنیم.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان 
آزمایی  راستی  از  مرحله  گفت:نخستین 
اقدامات مدیران در راستای صیانت از حقوق 
بیت المال، با اعلام جرم علیه یکی از مدیران استانی به دلیل 

کوتاهی و قصور در انجام وظایف آغاز شد.
دادخدا سالاری در نشست شورای حفظ حقوق بیت المال 
استان کرمان با اشاره به اجرای نخستین مرحله راستی 
آزمایی اقدامات مدیران در راستای صیانت از حقوق بیت 
المال در بازدید از رفع تصرف انجام شده از اراضی اطراف 
شهرک سدید کرمان افزود:صیانت از امکانات، اراضی تحت 
تولیت و سرمایه های هر دستگاه یکی از مصادیق حفظ 
حقوق بیت المال است و باید به صورت ویژه مورد توجه 

مدیران قرار گیرد.
او تاکید کرد:حفظ و حراست از امکانات و اراضی تحت تولیت، 
اصلی است که دادستانی کرمان به صورت ویژه بر آن نظارت 
می کند زیرا معتقدیم اگر دستگاه ها وظایف خود در این 
حوزه را به درستی اجرایی کنند، بسیاری از مسائل از جمله 
حاشیه نشینی، تصرف غیرقانونی اراضی و تغییر کاربری های 
غیرمجاز اراضی اتفاق نمی افتد و فرصت ارتکاب جرم در این 

زمینه از افراد گرفته می شود.
مدعی العموم در استان کرمان ادامه داد:مدیران دستگاه ها 
باید نسبت به جمع بندی و ارزیابی اقدامات انجام شده از 
سوی سازمان متبوع خود در راستای حفظ حقوق بیت المال 
و حفظ سرمایه های عمومی اقدام کرده و با هرگونه تعرض 
توسط افراد سودجو به اراضی دولتی و انفال مقابله جدی و در 
راستای تثبیت مالکیت اراضی در جهت کوتاه کردن دست 
زمین خواران حرکت کنند در غیر اینصورت به عنوان ترک 
فعل، منجر به تضییع اموال دولتی و عمومی برخورد قانونی 

صورت خواهد گرفت.
و بر لزوم اجرای طرح اجرای قانون حد نگار و طرح  ا
کاداستر اراضی ملی و دولتی نیز تاکید کرد و ادامه داد: 
هرگونه قصور در این حوزه نیز براساس ماده 5۹8 قانون 
مجازات اسلامی از باب تضییع اموال دولتی و بیت المال 

قابل پیگیرد قانونی است.

احداث 2 پل بر روی آبنماهای 
بحرانی عنبرآباد 

دادستان عمومی وانقلاب مرکز استان خبر داد:

اعلام جرم مدعی العموم 
علیه یک مدیر در کرمان

خبر

خبر

بازار و بورساخبار شرکت هاخبر

اعضای شورای اسلامی شهر تهران با افزایش 
نرخ کرایه تاکسی میانگین ۲5 درصد و در 
برخی خطوط تا ســقف 35 درصد موافقت 
کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، بررســی 
نرخ کرایه انواع تاکســی، سرویس مدارس 
و تعیین بهای انواع خدمات تاکســیرانی در 
سال 1401 در صحن شــورای شهر مورد 
بحث و گفت وگو قرار گرفت.در ابتدا مهدی 
اسماعیل بیگی مدیرعامل سازمان تاکسیرانی 
شــهر تهران صبح امروز با حضور در صحن 
علنی شورای اسلامی شهر تهران در دفاع از 
لایحه نرخ کرایه تاکسی در سال آینده گفت: 
سازمان تاکسیرانی ۷8 هزار تاکسی دارد که 
50 درصد ناوگان فرسوده است.وی با بیان 
اینکه میانگین ســنی رانندگان بیش از 55 
سال است گفت: در این ایام که رانندگان با 
مشکلات معیشتی زیادی دست و پنجه نرم 
می کنند ما به کرایه در بخش تاکسی نیازمند 
هستیم.اسماعیل بیگی با بیان اینکه پیش 
بینی شده که با توجه به قیمت بالای خودرو، 
بیمه، هزینه های زندگی و نگهداشت خودرو، 
به طور میانگین کرایه تاکسی ۲5 درصد و 
در برخی خطوط تا سقف 35 درصد افزایش 
یابد گفت: همچنین پیشــنهاد شده که در 
هنگام شب کرایه تاکسی ۲0 درصد افزایش 
یابد و این در حالی است که بهای خدمات به 
تاکسیرانان در حوزه صدور پروانه، حکم خط 
و غیره نیز ۲5 درصد افزایش یافته است.وی 
افزود: البته بر روی مسائل هوشمندسازی 
تاکید داریم به طوری که اگــر رانندگان از 
خدمات هوشمند استفاده کنند پیش بینی 
۷0 درصد تخفیف در ارائــه بها به خدمات 
آن شده است.سید جعفر تشکری هاشمی 
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
اسلامی شهر تهران، در جریان بررسی لایحه 
افزایش کرایه تاکسی در سال آینده گفت: 
پیشــنهاد می شــود که نرخ کرایه تاکسی 
متوسط افزایش ۲5 درصدی داشته باشد و 
همچنین پیش بینی استفاده از خودروهای با 
کیفیت بالاتر نیز در این لایحه شده است که 
می توانند در صورت فراهم شدن این امکان 
طبق مصوبات دوره هــای قبل افزایش نرخ 

داشته باشند.

عضو هیئت مدیــره بانک مســکن از ابلاغ 
شیوه نامه اعطای تسهیلات احداث و نوسازی 
مسکن در اجرای قانون جهش تولید مسکن به 
شعب این بانک خبر داد.به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از بانک مســکن، محمدحســن 
علمداری با بیان اینکه اشخاص و پروژه های 
مشمول طرح نهضت ملی مسکن در قالب های 
مختلف )انبوه ســازی، گروه های ســاخت، 
خود مالکی و…( از طریق ســامانه وزارت راه و 
شهرسازی تأیید و به بانک معرفی می شوند، 
سقف تسهیلات قابل اعطا در قالب طرح نهضت 
ملی مســکن به منظور احــداث واحدهای 
مسکونی را برای شهر تهران ۴۵۰۰ میلیون 
ریال، شهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت 
)مشهد، اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، قم، اهواز( 
۴۰۰۰ میلیون ریال، ســایر مراکز استان ها 
)با جمعیت کمتر از یک میلیون نفر( ۳۵۰۰ 
میلیون ریال، سایر شهرها ۳,۰۰۰ میلیون ریال 
و برای روســتاها ۲۵۰۰ میلیون ریال، عنوان 
کرد.علمداری نرخ سود تسهیلات را بر اساس 
نرخ سود مصوب شورای پول و اعتبار )در حال 
حاضر ۱۸ درصد( عنوان کرد و گفت: در صورتی 
که پرداخت بخشی از سود تسهیلات در قالب 
یارانه )با ارائه تضمین نامه( توسط دولت تضمین 
شود، اعطای تسهیلات به متقاضیان با نرخ های 
یارانه ای امکان پذیر خواهد بود.وی گفت: انعقاد 
قرارداد مشارکت مدنی فارغ از میزان پیشرفت 
فیزیکی پروژه پس از ارائه مدارک و مستندات از 
قبیل مستندات هویتی، اسناد مالکیتی عرصه 
محل اجرای طرح، پروانه ساختمانی و…، پس 
از تشکیل پرونده و اخذ استعلام های ذیربط 
امکان پذیر خواهد بود.عضو هیئت مدیره بانک 
مسکن نحوه واریز مراحل سهم الشرکه بانک 
در پروژه های موصــوف را طی چهار مرحله 
آماده ســازی، پی کنی و فونداسیون؛ اسکلت 
و سقف؛ سفت کاری و نازک کاری اعلام کرد.
علمداری با اشاره به اینکه مجموع دوره های 
مشارکت مدنی و فروش اقساطی تسهیلات 
طرح نهضت ملی مســکن حداکثر ۲۰ سال 
است؛ اظهار داشــت: پس از پایان دوره های 
مشارکت مدنی، اصل و سود آن، قابل تقسیط 
به نام متقاضیان واجد شرایط خواهد بود. بر این 
اساس در صورت طولانی شدن دوره مشارکت 
مدنی بیش از زمان قید شده در قرارداد، چنانچه 
افزایش طول دوره مشــارکت مدنی ناشی از 
قصور و کوتاهی سازنده )با تشخیص و تأیید 
وزارت راه و شهرسازی( باشد، پرداخت سود 
مشارکت ناشی از مدت زمان افزایش یافته بر 

عهده سازنده خواهد بود.

رییس اتحادیه دستگاه های مخابراتی،ارتباطی و لوازم جانبی گفت: در 
روزهای اخیر کاهش نرخ ارز باعث کاهش قیمت موبایل در بازار شده و 

بازار در روزهای پایانی سال از شرایط رکود خارج شده است.
مهدی محبی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با اشاره به آرامش 
حاکم بر بازار موبایل، گفت: شرکت های واردکننده در تامین کالا مشکلی 
ندارند و همه برندها در بازار موجود است.وی با اشاره به تاثیر نوسان های 
نرخ ارز بر بازار موبایل، گفت: قیمت ها روند کاهشی به خود گرفته اند و 
باتوجه به اینکه در روزهای پایانی سال هستیم تمایل مردم برای تغییر 
گوشی های همراه زیاد شده است.به گفته محبی؛ تقاضا برای خرید برند 
سامسونگ در کشور بالاست و بعد از آن برند شیائومی خریداران زیادی 
دارد. چراکه رنج قیمت این برندها بین 3 تا 40 میلیون است.رییس 
اتحادیه دستگاه های مخابراتی،ارتباطی و لوازم جانبی تصریح کرد: 
تلفن همراه یک کالای وارداتی است از این رو ۹5 درصد نوسان های 
این بازار متاثر از نرخ ارز است. اگر نرخ ارز کاهش پیدا کند متعاقب آن 
تمایل برای خرید افزایش پیدا می کند.وی با بیان اینکه موبایل بالای 
۶00 دلار مشمول ارز نیمایی نمی شود، گفت: درصد خریداران این نوع 
موبایل ها کم است و مردم بیشتر موبایل با نرخ 4 تا ۷ میلیون خریداری 
می کنند.همچنین در این رابطه اکبر فرهمندمنش عضو هیات مدیره 
اتحادیه فروشندگان لوازم صوتی  تصویری تلفن همراه در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی ایلنا، دیدگاه دیگری را مطرح کرد وی بر این باور است 
که کاهش نرخ ارز قیمت موبایل را کم کرد اما تمایل مردم برای خرید 
را افزایش نداد چراکه آنها همچنان امیدوارند قیمت ها کمتر شود.وی با 
بیان اینکه موبایل دیگر یک کالای لوکس و فانتزی محسوب نمی شود، 
گفت: هر میزان شرکت های واردکننده موبایل وارد کنند بازار کشش 
خرید آنها را دارد در حال حاضر ایران بیش از 80 میلیون جمعیت دارد 
اما بیش از 150 میلیون خط در کشور فعال است و همه اعضای خانواده 

گوشی همراه دارند و جزو یکی از ضروریات زندگی تبدیل شده است.

قیمت موبایل کاهشی شد
تمایل مردم برای خرید گوشی های ۴ تا ۷ میلیون تومانی

 افزایش 2۵ درصدی 
نرخ کرایه تاکسی 

در سال ۱۴۰۱

پرداخت تسهیلات
 نهضت ملی مسکن 

به شعب ابلاغ شد
پیش فرض نرخ سود ۱۸درصد

رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: ایجاد اصلاحات اساسی در نظام 
بانکی با توجه به نیازهای کنونی جامعه، دستور کار اصلی بانک 

مرکزی در دوره جدید است.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از بانک مرکزی، »علی صالح آبادی« در 
دومین جلسه هم اندیشی دوره ای با صاحبنظران و اساتید اقتصادی 
با اشاره به اضلاع اصلاحات اساسی در بانکداری گفت: ارتباط دولت 
با بانک مرکزی، بانک مرکزی با بانک ها و بانک ها با مردم نیازمند 
اصلاحات اساسی است که در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد و 
در این مسیر به طور حتم از نظرات صاحبنظران اقتصادی نیز بهره 
خواهیم برد.وی با اشاره به رابطه دولت با بانک مرکزی، گفت: رابطه 
دولت با بانک مرکزی در موضوعات مختلفی از جمله تنخواه، خرید 
ارز حاصل از صادرات نفتی و بانکدار بودن دولت تعریف شده و لازم 

است برای رابطه بهینه اصلاحاتی در این زمینه انجام شود. 

وعده صالح آبادی 
برای اصلاحات اساسی

   

بررسی ها نشان می دهد نسبت طلاق به ازدواج در 
کشور در بالاترین سطح ۴۰ ساله قرار گرفته است.

نرخ طلاق در کشور وارد محدوده قرمز شده است. 
روندهای آماری در کشور در این حوزه نشان می دهد 
پس از انقلاب سال۵7، در مدت ۴۰ سال گذشته 
روند نسبت طلاق به ازدواج  که در ابتدا مسیری 
نوسانی را ثبت کرده در دهه 9۰ سیری صعودی به 
خود گرفته و اکنون به بالاترین میزان خود از سال 

۵۸ تاکنون رسیده است.
این رویداد هم می تواند نتیجه عامل های مختلف 
اجتماعی و اقتصادی بوده باشد و هم می تواند خود 

تبعات دیگری را برای کشور به همراه داشته باشد.
البته در قضاوت این شاخص برخی مطالعات این 
اتفاق را در کشورهای مختلف لزوما امری منفی نمی 
دانند. اما به هر حال شرایط فرهنگی در هر منطقه 
در قضاوت در مورد این نرخ امری ضروری به شمار 
می آید. مسائل و پیش زمینه های فرهنگی در ایران 
نشان از آن دارد که افزایش نرخ طلاق به ازدواج در 
کشور می تواند امری خطرناک در این حوزه باشد و 
بالارفتن آن آژیر قرمزی در خصوص آسیب نظام 

خانواده به همراه داشته باشد. 
درهمین رابطه یک بررسی آماری حاکی از احتمال 
بالای نقش مهم اقتصاد در بالا رفتن این متغیر مهم 

نظام خانواده است.

نسبت طلاق به ازدواج رکورد ۴۰ ساله 
را شکست

این نسبت در بررسی آماری شاخص طلاق و 
ازدواج متغیری مهم به شمار می آید. معنای 
این شاخص آن است که به ازای هر ۱۰۰ ازدواج 
صورت گرفته در کشور چه تعداد طلاق در یک 

بازه زمانی ثبت شده است؟
داده های اخیر مرکز آمار دراین خصوص نشان 
می دهد این رقم در سال ۵۸ برابر با ۰.۰۵ درصد 
بوده است. پس از آن مسیر این متغیر نوسانی بود 
که درنهایت در نیمه دهه 7۰ در سطح پایینی 

قرار گرفت. 
در سال های بعد اما روند نسبت آمارطلاق به 
ازدواج در هر سال مسیری صعودی پیدا کرده 
و در روندی کاملا افزایشی تا سال 99 به ۳۳.۳ 
درصد رسید. به عبارت دیگر تا آخرین اطلاع 
آماری در سال 99  به ازای هر ۱۰۰ ازدواج، ۳۳.۳ 

طلاق صورت گرفته است.
بررسی آمارهای سالانه از ابتدای انقلاب ۵7 
تاکنون نشان می دهد این بیشترین میزان در 
این شاخص در کشور بوده است. در خصوص 

دلایل این رکوردزنی دو نکته مهم وجود دارد.
نکته اول: در تحقیقات و پژوهش های انجام شده 
در خصوص نرخ طلاق در کشورهای مختلف 
لزوما این افزایش را ناراحت کننده نمی دانند. از 
سویی نیز آن را حاصل از دگرگونی های فرهنگی 
می دانند تا متاثر از شرایط اقتصادی. در ایران نیز 
در این سه دهه این دگرگونی رخ داده و می تواند 
بخشی از تغییرات دراین شاخص را توضیح دهد.
نکته دوم: اما نظر سنجی ها و برخی اتفاقات 
پیرامونی نشان می دهد که باوجود تغییرات 
الگوهای فرهنگی اما کماکان طلاق به عنوان یک 
قبح اجتماعی در ایران مطرح است. در همین 
رابطه مهدی رفیعی سرپرست مرکز نظرسنجی 
ایسپا در سال 9۸ اعلام کرده بود بیش از 6۰ 
درصد جوانان ۱۸ تا ۳۴ سال کل کشور در 
جامعه آماری ۳ هزار نفری معتقد به ازدواج 
هستند و آن را امری پسندیده می دانند. ۳۸.9 
درصد هم معتقدند که لازم نیست آدم حتما 
ازدواج کند اما لزوما مخالفی ندارند. بنابراین 
هنوز طلاق در کشور حائز قبح اجتماعی است.در 
این جا امکان دارد عامل اقتصادی عاملی مسلط 

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان از توزیع هزار و ۵6 
تبلت دانش آموزی بین دانش آموزان بی بضاعت استان 

در سال تحصیلی جاری خبر داد.
رضا رضایی در دیدار با مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی )ره(از جهل و نادانی به عنوان بزرگترین فقر 
بشریت نام و برد و بیان کرد: کار کمیته امداد و آموزش 
و پرورش در یک راستا است زیرا هر دو توانمند سازی 
افراد را در جهت ریشه کنی فقر دنبال می کنند.او با 

تاکید بر اینکه همه باید به آموزش و پرورش در راستای 
تحقق اهداف نظام تعلیم و تربیت کمک کنند، گفت: 
همکاری معادن و بنگاه های اقتصادی استان با آموزش 
و پرورش در راستای انجام مسئولیت اجتماعی ضروری 
است.او با بیان اینکه توانمندسازی دانش آموزان لازمه 
ریشه کنی فقر در نسل آینده کشور است، گفت: 
آموزش و پرورش با توانمند سازی دانش آموزان نقش 

موثری در توقف چرخه فقر در جامعه دارد.

او با اشاره به راه اندازی پایگاه مطالعاتی ویژه دانش 
آموزان کنکوری در تمامی شهرستان ها و مناطق 
استان گفت: پذیرش دانش آموزان تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی در این پایگاه ها رایگان است 
و آموزش و پرورش هزینه این گروه از دانش آموزان را 
می پردازد.مدیرکل کمیته امداد استان کرمان نیز در 
این دیدار گفت: در راستای حفظ کرامت و عزتمندی 
دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد چهار خوابگاه 

دانش آموزی فعال در شهرستان های بم، کهنوج، 
رودبار و قلعه گنج راه اندازی کرده ایم.

یحیی صادقی با اشاره به برگزاری دوره های آموزشی 
ویژه دانش آموزان کنکوری تحت پوشش کمیته امداد 
بیان کرد: در کنکور سال گذشته ۳6 دانش آموز تحت 
پوشش کمیته امداد استان در دانشگاه فرهنگیان 
پذیرفته شده اند که نقش موثری در ریشه کنی فقر 

بین نسلی دارد.

 اکوایران 

گزارش

نظر سنجی ها و برخی اتفاقات پیرامونی نشان 
می دهد که باوجود تغییرات الگوهای فرهنگی 
اما کماکان طلاق به عنوان یک قبح اجتماعی در 
ایران مطرح است. در همین رابطه مهدی رفیعی 
سرپرست مرکز نظرسنجی ایسپا در سال 9۸ 
اعلام کرده بود بیش از 6۰ درصد جوانان ۱۸ تا 
3۴ سال کل کشور در جامعه آماری 3 هزار نفری 
معتقد به ازدواج هستند و آن را امری پسندیده 
می دانند. 3۸.9 درصد هم معتقدند که لازم 
نیست آدم حتما ازدواج کند اما لزوما مخالفی 
ندارند. بنابراین هنوز طلاق در کشور حائز قبح 
اجتماعی است.در این جا امکان دارد عامل 
اقتصادی عاملی مسلط در افزایش نسبت طلاق 
به ازدواج در کشور باشد.

نرخ طلاق در کشور وارد محدوده قرمز شد

 توزیع هزار و 5۶ تبلت دانش آموزی بین دانش آموزان بی بضاعت کرمان

ن  
یرا

کوا
س: ا

عک

نائـب رییـس کمیسـیون فنـاوری اطلاعـات و 
ارتباطـات اتـاق بازرگانـی ایـران گفـت: کاهش 
سـرعت اینترنـت در ماه هـای اخیـر بـر روی 
برخـی کسـب وکارها تاثیـر منفـی گذاشـته و 
حجـم صـادرات در صنعت چـاپ و بسـته بندی 
را کاهش داده اسـت.بابک عابدیـن در گفت وگو 
بـا ایلنـا، بـا بیـان اینکـه دغدغه هـای مـا در 
بهره گیـری از فضـای مجـازی ابتدایـی اسـت، 
گفـت: در دهـه گذشـته بیشـتر محیط هـای 
کسـب وکارهای اعم صنایع، خدماتـی و تولیدی 
به نحوی وابسـته به فنـاوری اطلاعـات و فضای 
مجازی شـده اند. و بر کسـی پوشـیده نیست که 
سـرعت اینترنت نقش مهمی در رد و بدل کردن 
اطلاعـات و داده هـای کاری دارد.وی با اشـاره به 
نقـش اینترنـت درصنعت چـاپ و بسـته بندی، 
خاطـر نشـان کـرد: سـرعت اینترنـت در برخی 
کسـب وکارها بسـیار اهمیـت دارد بـه عنـوان 
مثال بحث "اینترنـت و چاپ " از این فضا بسـیار 
تاثیـر می پذیـرد. سـفارش دهندگان از طریـق 
اینترنت ایده پردازی، طراحـی و گرافیک را انجام 
می دهد تـا در نهایت بـه نتیجه مطلوب برسـند. 
متاسـفانه کاهـش سـرعت اینترنـت در کشـور 
باعث شـده اسـت که فعالان در این کسب وکار با 

چالش های جدی مواجـه شـوند.عابدین با بیان 
اینکه کاهش سـرعت اینترنت در بحث صادرات 
نیز تاثیر گذاشته اسـت، افزود: در صنعت چاپ و 
بسـته بندی امکان حضور فیزیکی برای دریافت 
فایل ها از کشـورهای دیگر وجود نـدارد از این رو 
سـرعت اینترنت در صادرات ایـن حرفه نیز تاثیر 
گذاشـته و میزان سفارش ها از سـوی کشورهای 
عراق و دیگر کشـورهای همسـایه کاهـش پیدا 
کرده اسـت. یک فایـل که قـرار اسـت تبدیل به 
اثر چاپی شـود حجم زیـادی دارد و اگر سـرعت 
اینترنت پایین باشد در سیستم سفارش گیرنده 
نمی نشـیند بنابراین سـفارش دهندگان از ثبت 
سـفارش منصرف می شـود.این فعـال اقتصادی 
ادامه داد: تصمیم بر این اسـت که ایـران به یکی 
از قدرت های اقتصادی در منطقه تبدیل شـود و 
هاب انتقال تجاری از شـرق آسـیا به غرب آسـیا 
شـود اگر اینترنت ما کـه مهم ترین بحـث انتقال 
داده در مبـادلات اقتصادی محسـوب می شـود 
مختل باشـد؛ ایـن فرصـت را کشـورهای رقیب 
از مـا خواهند گرفـت. تردید نداشـته باشـید که 
اگر زیرسـاخت های فناوری اطلاعات در کشـور 
ضعیف شوند اقتصاد کلان کشور متضرر خواهد 
شـد.وی با بیان اینکـه کاهش سـرعت اینترنت 

منفعـت اقتصـادی به دنبـال نخواهـد داشـت، 
گفت: اگر به بهانـه تهاجم فرهنگـی می خواهند 
سـرعت اینترنت در کشـور را کم کنند کـه باید 
بگویـم چـاره آن کاهـش سـرعت نیسـت بلکه 
باید در این زمینـه اسـتفاده کاربـران از این فضا 
فرهنگ سـازی صـورت بگیـرد نه اینکـه صورت 

مسـئله را پـاک کنیم.
نائـب رییـس کمیسـیون فنـاوری اطلاعـات 
و ارتباطـات اتـاق بازرگانـی ایـران گفـت: 
نمی توانیـم بـه جنـگ بـا تکنولـوژی جدیـد 
برویم اگر پوشـش جهانـی اینترنـت ماهواره ای 
راه اندازی شـود دیگـر محدودیت هـای داخلی 
بی معنـی خواهنـد شـد. اینترنـت ماهـواره ای 
اسـتارلینک یک شـبکه اینترنت جهانی است و 
برای سـرویس دهی به هیچ منطقـه جغرافیایی 
خاصـی محـدود نمی شـود در ایـن شـرایط 
هزینه هایـی کـه بـرای اجـرای طـرح صیانـت 
صورت گرفتـه اسـت همـه خواهد سـوخت. از 
ایـن رو بهتـر اسـت بـه جـاری محدودسـازی و 
مسـدود کـردن در زمینـه فرهنگ سـازی قوی 
عمل کنیـم. هیچـگاه از محدودسـازی اقتصاد 
به نتیجـه مطلوب نخواهیـم رسـید و در نهایت 

کشـور ضـرر خواهـد کرد.

معاون امور مجلس اتاق تعاون ایران گفت: 
در مصوبات کمیسون تلفیق در خصوص 
فروش نفت و میعانات گازی، رقم صادرات 
به میزان ۴۸۴ هزار میلیارد تومان افزایش 
یافت؛ بدان معنی که ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومان به سقف درآمد نفتی با این محاسبات 

اضافه شده است.
به گزارش ایرنا از اتاق تعاون ایران، »مهرداد 
لاهوتی« با بیان این مطلب اظهار داشت: 
میزان صادرات از یک میلیون و دویست 
هزار بشکه به یک میلیون و چهارصد هزار 
بشکه و نرخ فروش از 6۰ به 7۰ دلار افزایش 

یافته است.
لاهوتی افزود: در لایحه بودجه درآمد حاصله 
از صادرات نفت و گاز و میعانات به میزان ۳۸۱ 
هزار میلیارد تومان با احتساب یک میلیون و 
دویست هزار بشکه و قیمت هر بشکه 6۰ دلار 
و نرخ محاسبه ارز ۲۳ هزار تومانی تعیین شده 
بود که واریزی به صندوق توسعه ملی از ۴۰ 
درصد به ۲۰ درصد کاهش یافته و تفاوت آن 
به مبلغ ۱۳7 هزار میلیارد تومان به عنوان 
استقراض از صندوق محاسبه می شد، البته 
هرگونه تغییر در درصد واریزی صندوق 
توسعه ملی چون خلاف سیاست ابلاغی 

رهبری است، حتماً نیاز به اذن ایشان است.
معاون امور مجلس اتاق تعاون ایران، با اشاره 
به تأمین کالای اساسی در لایحه دولت، 
ابراز داشت: تأمین کالای اساسی در لایحه 
دولت ۱7۲ هزار میلیارد تومان به غیر از 7۵ 
هزار میلیارد تومان یارانه پیش بینی شده 
تحت عنوان یارانه حمایتی پیشنهاد شده 
بود و در کمیسیون تلفیق به روال قبل ارز 
ترجیحی ۴۲۰۰ به قوت خود باقی مانده و 
۱7۲ هزار میلیارد تومان بر اساس محاسبه 
تخصیص حدود 9 میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ 
تومانی می شود که مقرر شد 9 میلیارد دلار 
دولت برای کالای اساسی به غیر از گندم 

اختصاص یابد.
وی خاطرنشان کرد: به منظور پایش کنترل 
بازار ارز به بانک مرکزی اجازه داده شده 
نسبت به عرضه ارز به نرخ حداکثر ۲ درصد 
کمتر از نرخ معاملات الکترونیکی )ای تی 

اس( اقدام کند.
لاهوتی یادآور شد: به غیر از چهار میلیارد و 
۵۰۰ میلیون یورو در لایحه دولت برای تهاتر 
نفت برای امر دفاع و عمران مناطق محروم، در 
کمیسیون تلفیق پنج میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
یورو اضافه شد؛ بنابراین سال آینده دولت 

اجازه دارد یه غیر از صادرات یک میلیون و 
چهارصد هزار بشکه، ۱۰ میلیارد یورو نفت 
هم به صورت تهاتر نفت خام جهت نیازهای 

عمران و غیره اقدام کنند.
وی با اشاره به میزان اوراق مشارکت در 
لایحه دولت تصریح کرد: میزان انتشار 
اوراق مشارکت در لایحه بودجه حدود مبلغ 
99 هزار میلیارد تومان برای دولت، هشت 
شرکت های  توسط  تومان  میلیارد  هزار 
دولتی و هشت هزار میلیارد تومان توسط 
شهرداری ها پیش بینی شده بود که جمعاً 
۱۱۵ هزار میلیارد تومان است اما این عدد 
در کمیسیون تلفیق برای دولت به ۱۵۴ 
هزار میلیارد تومان، برای شهرداری ۱۲ هزار 
میلیارد تومان و برای شرکت های دولتی ۱۰ 
هزار میلیارد تومان افزایش یافت که جمع 
مجوز صادره برای فروش اوراق ۱76 هزار 
میلیارد تومان است که البته از ۱۵۴ هزار 
میلیارد تومان سهم دولت، 6۰ هزار میلیارد 
تومان مربوط تأمین منابع مورد نیاز تبصره 

۱۴ است.
معاون امور مجلس اتاق تعاون گفت: در مورد 
شهرداری ها به میزان ۵۰ درصد تضمین و 

بازپرداخت به عهده دولت است.

کاهش سرعت اینترنت حجم صادرات چاپ
 و بسته بندی را کاهش داد

سهم نفت در بودجه افزایش یافت 

۴۸۴هزار میلیارد تومان بودجه روی نفت سوار است

 واکنش سریع دولت به توهین فرماندار رفسنجان

عزل فرماندار در کمتر از ۱۲ ساعت

س
فار

ع: 
منب

 

نیم روز برای برکناری فرماندار رفسنجان کافی بود! حکم 
علی اکبر پورمحمدی ۱۵ آذر ماه همزمان با مراسم ابقای 
استاندار زده شد. زینی وند انتخاب محمدی به این سمت 
را نتیجه اجماع حداکثری دانسته بود. بازتاب رسانه ای 
جمله »یک بار دیگر تکرار کنید در دهانت می زنم« در 
پاسخ به یک خبرنگار اما این فرماندار را به فرماندار سابق 
بدل کرد. حکم عزل محمدی همزمان با دو خبر دیگر 
منتشر شد؛ خبر وصل شدن استانداری کرمان به سامانه 
شفافیت و دوم تصویب کلیات طرح صیانت توسط 
اعضای کمیسیون طرح حمایت از حقوق کاربران در 

فضای مجازی.
 ماجرا به دومین نشست خبری اکبر  پورمحمدی بر 
می گردد. دوم اسفند ماه، پورمحمدی در پاسخ به 
خبرنگار یک رسانه محلی با موضوع انتقال آب که مدعی 
شده بود فرماندار به دنبال حمایت از یک »فرد معروف« 
و انتقال آب برای او بوده در بخشی از سخنانش پاسخ 
داد: »یکبار دیگر تکرار کنید در دهانت می زنم، حواست 

جمع باشد.« 
قرار بود مردم ولی نعمت مسئولان باشند

همین جمله و انتشار کلیپ آن کافی بود تا از شب 
دوشنبه واکنش ها شروع شود؛ نخستین واکنش مربوط 

به مدیرکل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی بود. ایمان شمسایی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی نوشت: دهان خبرنگار 
می زنید؟ قرار بود مردم ولی نعمت مسئولان باشند، 
خبرنگار هم صدای مردم است، گوش و چشم مردم. 
فیلمی در شبکه های اجتماعی دست به دست می شود 
که فرماندار رفسنجان به یک خبرنگار توهین می کند. 
باید اصل ماجرا را جویا شد و حتما پیگیری خواهیم 
کرد، فرضا پای تمایلات شخصی هم وسط باشد باز 
این مسئولان هستند که باید سعه صدر و عفت گفتار 

داشته باشند.«
اطلاعیه خانه مطبوعات نیز ساعت دو نیمه شب منتشر 
شد . رییس خانه از پیگیری تا حصول نتیجه این موضوع 
گفته بود:» خانه مطبوعات استان کرمان ضمن غیرقابل 
توجیه دانستن رفتار سرپرست فرمانداری رفسنجان، 
پیگیری های خود را تا رسیدن به نتیجه قابل قبول ادامه 

خواهد داد.«
حکم عزل فرماندار رفسنجان به دستور وزیر

حکم عزل پورمحمدی صبح روز بعد ) دیروز ( در تماس 
تلفنی وحیدی با استاندار صادر شد. در اطلاعیه احمد 
وحیدی آمده است: »گفتمان دولت مردمی و عدالت 
محور آیت الله سید ابراهیم رئیسی ایجاب می کند که 
مدیران آن ضمن داشتن روحیه مردمی و جهادی، 
نسبت به تعامل و تکریم آحاد افراد جامعه اهتمام داشته 

باشند. همچنین انتظار می رود اصحاب رسانه بیش از 
پیش با رویکرد حرفه ای خود به ویژه در طرح پرسش، 
مسئولان را در مسیر توسعه و پیشرفت کشور یاری 

دهند.«
*نشر خبر متصل شدن 

استانداری به سامانه شفافیت
خبر عزل فرماندار رفسنجان، ۱۲ ظهر منتشر شد. 
دقایقی بعد نیز خبر سامانه شفافیت استانداری کرمان 
رسانه ای شد. سایتی با ۱۲ آیتم که شامل اسناد مالی، 
قراردادها و تفاهم نامه ها، املاک و دارایی های منقول و 
غیره است که البته هیچ اطلاعاتی در هیچ یک از آیتم ها 
موجود نیست  و صرفا پوسته سایت ایجاد شده است.روز 
گذشته کلیات طرح صیانت از فضای مجازی نیز تصویب 
شد. اعضای کمیسیون طرح حمایت از حقوق کاربران 
در فضای مجازی در جلسه روز گذشته کمیسیون با ۱۸ 

رای موافق کلیات این طرح را به تصویب رساندند. 
واکنش رسانه های کرمان 
به عزل نیم روزه فرماندار

عزل نیم روزه فرماندار رفسنجان اهالی رسانه کرمان را 
نیز شگفت زده کرد. مدیران مسئول رسانه های کرمان 
این اقدام را نشانه گر یک چشم انداز مثبت در رسانه 
خواندند.  روح الله خدیشی مدیرمسئول پایگاه خبری 
»کرمان نو« در گفتگو با ایرنا این اقدام را نقطه امیدی 
برای رسانه های کشور دانسته است:»اتفاقی که موجب 

برکناری سرپرست فرمانداری رفسنجان شد برای 
جامعه خبری می تواند چشم اندازی مثبت باشد زیرا 
دولت نشان داد با مدیرانی که این شیوه پاسخگویی را 
در مقابل رسانه ها در پیش گرفته اند، مماشات نمی کند 
و در کوتاهترین زمان ممکن با آنان برخورد می کند.« 
خدیشی معتقد است که این اقدام دولت می تواند در 
کنار همه دلهره هایی که این روزها برای رسانه ها وجود 
دارد، چشم اندازی مثبت ارزیابی شود و پشتگرمی برای 

جامعه خبری باشد.
اقدام تحسین برانگیز دولت

مدیرمسئول روزنامه حدیث کرمان نیز در این زمینه 
اقدام عاجل وزارت کشور را در حفظ جایگاه اهالی 
رسانه و حوزه خبر تحسین برانگیز خوانده و گفته است: 
خبرنگار چشم، گوش و زبان جامعه است و دغدغه 
اجتماع را دارد« مهدی شجاعی البته  بر الزام رعایت 
شئونات و چارچوب های خبرنگاری نیز تاکید کرده 
است:»خبرنگاری چارچوب ها، شئونات و ضوابطی هم 
دارد و به صرف اینکه ما رسانه هستیم نباید استفاده 
نامعقول از جایگاه و ابزارهای در اختیار داشته باشیم؛لذا 
باید ملاحظاتی را نیز لحاظ کنیم  اما در مقابل نیز مقامات 
مسئول در هر رده ای، باید جایگاه رفیع و شان خبرنگار 
را مورد توجه قرار دهند.سرپرست فرمانداری رفسنجان 
می توانست اگر سوالی با لحن، موضع و اتهام شخصی 
مطرح می شد هم آن را به بعد از جلسه ارجاع دهد و 

دلایل خبرنگار را می شنید.«
عزل سریع و ضرورت شکیبایی در مواجهه با جبهه خبر

محمد طاهری مدیر مسئول روزنامه واقعه  اما معتقد 
است که باید در هر دو حوزه مسئولیت و اجرا و نیز موضع 
خبر و رسانه از سوی متولیان آسیب شناسی و اقدام 
لازم صورت گیرد: » باید مشخص شود گستاخی در نوع 
سوال کردن، مصاحبه و عدول از اخلاق و اصول حرفه ای 
شایسته نیست و خبرنگاران ما باید با شخصیتی ممتاز 
با هوشمندی، آگاهی و اشراف بر حقایق و مهمتر از آن 
با اصول اخلاق رسانه ای به این حوزه ورود و حقایق را 
کشف و خبر را به بهترین شکل تنظیم و منتشر کنند.«

او البته اقدام سریع وزرات کشور را مایه خوشبختی 
دانسته و گفته است:»خوشبختانه در حوزه وزارت کشور 
شاهد واکنش سریع عزل مسئول مربوطه بودیم که جای 
بسی تشکر دارد زیرا اقدامی است که می تواند سعه صدر 
مسئولان و شکیبایی آنان را در مواجهه با جبهه خبر 

نهادینه کند.«

کاغذ وطن
گزارش 

حکم عزل پورمحمدی صبح روز بعد ) دیروز ( 
در تماس تلفنی وحیدی با استاندار صادر شد. 
در اطلاعیه احمد وحیدی آمده است: »گفتمان 
دولت مردمی و عدالت محور آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی ایجاب می کند که مدیران آن 
ضمن داشتن روحیه مردمی و جهادی، نسبت 
به تعامل و تکریم آحاد افراد جامعه اهتمام 
داشته باشند. همچنین انتظار می رود اصحاب 
رسانه بیش از پیش با رویکرد حرفه ای خود به 
ویژه در طرح پرسش، مسئولان را در مسیر 
توسعه و پیشرفت کشور یاری دهند.«

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/10/28-140060319079000682
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای شهاب 
زرین زاده فرزند نواب به شماره شناسنامه 5360260319 صادره از رودبار جنوب 
در یک باب خانه به مساحت 284.35متر مربع پلاک 733 فرعی از190- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 190 اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب 
شهرک صدر بخش46 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای محمد کریم سالمی 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:206-  تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/20 – 

تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/12/04
 علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

و  اراضی  ثبتی  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  هیات موضوع 
ساختمانهای فاقد سند رسمی-آگهی موضوع ماده 3 قانون و 
ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319079000679-1400/10/27 هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای اکبر عربی فرزند کهندل بشماره شناسنامه 371 صادره 
از کهنوج در یک باب خانه به مساحت 449 متر مربع پلاک 1664 فرعی از188- 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک  188 اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب 
بلوار شهید پیکان کوچه شماره 3 بخش 46 کرمان خریداری از مالک رسمی 
آقای مهیمی وخانم ایران دخت خدادادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:205-  

تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/20 – تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/12/04
 علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
به  تجارتی  مغازه  باب  دو  ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
مساحت 132.87 متر مربع دارای پلاک 2048- فرعی از 
440- اصلی واقع در شهر زهکلوت قطعه سه بخش 46 
کرمان مورد تقاضای خانم مریم محمدی برجک فرزند ناصر که قیمومتا 
از سوی فرزندانش بنامهای ابوذر فاطمه ساناز کوثر همگی فرامرزی نمداد 
، از نوبت خارج گردیده و اعمال تبصره ذیل ماده 15قانون ثبت هم میسر 
نمیباشد. لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ 1400.12.3 آگهی تحدید 
حدود اختصاصی پلاک فوق منتشر و عمليات تحديدی آن از ساعت 8 صبح 

روز پنج شنبه مورخه 1400.12.26 در محل شروع و به عمل خواهد آمد. لذا 
به مالک ومالكين مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این 
آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن 
واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحديدى لغایت 
30 روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد و املاک رودبارجنوب تسلیم تا به 
دادگاه صالحه ارسال شود. در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هر 

گونه ادعایی مسموع نیست.  
تاریخ انتشار: چهارشنبه1400.12.4

محمد کردستانی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودبارجنوب  جنوب.م الف:2۰9

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

آگهي تحدید حدود اختصاصی  اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

دوم  1400/11/18هيات  مورخه   140060319078010992 شماره  راي  برابر 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي 
كرامت  فرزند  زاده  امام  زارع  اسمعيل  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه 
بشماره شناسنامه 1 صادره ازرابر درششدانگ يك باب خانه مشتمل بر طبقه 
فوقانی باغ به مساحت 237/6مترمربع پلاك 2575فرعي از20 اصلي  واقع 
دربخش6کرمان  هاشمی رفسنجانی کوچه 14 دهخدا 3 خريداري از مالك 
رسمي آقاي احمدایلاقی حسینی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت 

مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/04
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/19

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی: 12۸۰9۶۷  

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078011032 هيات دوم1400/11/19 موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
متقاضي آقاي عباس رحيم آبادي فرزند حسين بشماره شناسنامه 9 صادره 
ازکرمان درششدانگ يك باب خانه به مساحت 274/25 مترمربع  که موازی 
41/42متر مربع از ششدانگ عرصه آن متعلق بوقف می باشد تحت پلاك1212 
فرعي از2786 اصلي  واقع در بخش3کرمان خیابان جهاد خیابان یاسین 
کوچه 7 خريداري از مالك رسمي آقاي ماشاالله بنازاده محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود 
در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در 
صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/04
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/19

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی : 12۸۰۷9۰

فوقانی    طبقات  بر  مشتمل  مغازه  يكباب  ششدانگ  چون 
پلاک 3040 فرعی از 2942 اصلی واقع در بخش 3 کرمان 
به مساحت 103 مترمربع به ادرس کرمان اخر  میرزا اقاخان جنوبی 
تقاضاي  مورد  10نبش کوچه  عصر  ولی  کوچه  عصر  ولی  بلوار  راه  سه 
طیبه شاهرخی کهنوج    می باشد   تاكنون تحديد حدود نشده و نياز 
به تحديدحدود دارد و اعمال تبصره ذيل ماده 15 قانون ثبت هم ميسّر 
 1400/12/1-26009 شماره  به  مالك  درخواست  حسب  لذا  باشد  نمي 
بدينوسيله آگهي تحديد حدود اختصاصي منتشر و عمليات تحديدي 
از ساعت 8 صبح روز 1400/12/25 در محل شروع و بعمل خواهد آمد 
لذا به مالك يا مالكين املاك مجاور رقبه مزبور اخطار مي گردد كه در 
موعد مقرّر در اين اعلان در محل وقوع ملك حاضر و در صورت عدم 
انجام و چنانچه  با معرفي مالك  مراجعه مجاورين عمليات تحديدي 
باشد  داشته  اعتراضي  آن  ارتقاقي  حقوق  و  حدود  به  نسبت  كسي 
تنظيم  از  روز پس   30 ثبت حداكثر ظرف مدت  قانون   20 ماده  طبق 
نمايد  اعلام  اداره  اين  به  را كتباً  اعتراض خود  صورتمجلس تحديدي 
و ظرف مدت يكماه از تاريخ اعلام اعتراض مهلت دارند تا به دادگاه 
تقديم  رسيد  و  نموده  دادخواست  تقديم  به  اقدام  و  مراجعه  صالحه 
دادخواست را از دادگاه اخذ و به اين اداره تسليم نمايند بديهي است 
دادخواست  تقديم  ارائه گواهي عدم  و  ياد شده  مهلت  مَضي  از  پس 
و  يافت  خواهد  ادامه  وي  بنام  ثبتي  عمليات  ثبت  متقاضي  توسط 

هيچگونه ادعايي مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار  1۴۰۰/12/۰۴
شناسه آگهی12۸2۴11

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078010994مورخه 1400/11/18هيات دوم موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
بشماره  اکبر  فرزند  کمونوئيه  شفيعي  عيسي  آقاي  متقاضي  بلامعارض 
مساحت 129  به  خانه  باب  يك  درششدانگ  ازکرمان  صادره  شناسنامه 40 
مترمربع پلاك 16843فرعي از 3968 اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك899 
بلوار  انتهای  فرعي از3968 اصلي  واقع در دربخش2کرمان خیابان داروگر 
سمت راست  خريداري از مالك رسمي خانم فاطمه پور حیدری محرز گرديده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/04
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/19

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی:12۸۰922

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078011029 هيات دوم مورخه 1400/11/19موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
شناسنامه  بشماره  محمد  فرزند  آبين  مهديه  خانم  متقاضي  بلامعارض 
مساحت  به  خانه  باب  يك  ششدانگ  در  ازبم  صادره   3100023382
158/5مترمربع تحت پلاك 16853 فرعي از 3968 اصلي مفروز و مجزي 
شده از پلاك 899 فرعي از 3968 اصلي بخش2کرمان واقع در کرمان شهرک 
صنعتی )شهید همت(کوچه22 اواسط کوچه سمت راست خريداري از مالك 
رسمي آقاي فریدون عیش ابادی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت 

مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/04
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/19

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی:12۸۰۷۶۷

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 
راي  برابر  رسمي-  سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت 
قانون  1400/11/04موضوع  مورخه  دوم  هيات  شماره140060319078010395 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
متقاضي آقاي علي عبداللهي فرزند اكبر بشماره شناسنامه 2 صادره اززرند در 
ششدانگ يك باب خانه مشتمل بر طبقه فوقانی به مساحت 122 مترمربع که 
موازی 44/09 متر مربع از عرصه ششدانگ متعلق به وقف است تحت پلاك 
22345 فرعي از 1783 اصلي بخش3کرمان  واقع در خیابان شهید رجایی 
کوچه78 سمت چپ درب12 خريداري از مالك رسمي آقاي ماشاالله بنازاده 
محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 
نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/11/20- تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/04

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی : 12۷۴۳۰۴

در افزایش نسبت طلاق به ازدواج در کشور باشد.
به این معنا که نابه سامانی اقتصادی در کشور 

می تواند منجر به رشد بیشتر طلاق در مقایسه با 
ازدواج در کشور شده باشد.

نرخ فقر به قله یک دهه رسید
بررسی اخیر مرکز پژوهش های مجلس در خصوص 
متغیرهای کلان اقتصادی بر اساس داده های مرکز 
آمار نشان می دهد نرخ فقر به بالاترین سطح خود در 
یک دهه رسیده است.طبق تعاریف خط فقر در این 
تحلیل، این شاخص معادل با کل جمعیت زیر خط 
فقر در کشور به کل جمعیت کشور در هر مقطع زمانی 
است. این شاخص در سال 9۰ برابر با ۱۸.۱ درصد بوده 

که کمترین سطح را در این ده سال داشته است.
پس از گذر از افتی کوتاه در سال 9۳ ، این روند صعودی 
شده و در سال 99 به ۲۸.۸ درصد رسید که بالاترین 
سطح در کل این ده سال بوده است. به عبارت دیگر 
تقریبا ۲9 درصد افراد جامعه در کشور در سال 99 
زیرخط فقر بوده اند و وضعیت معیشتی مناسبی 

نداشته اند.
در ادامه بررسی های مرکز آمار در این خصوص پیش 
بینی کرده که این رقم می تواند تا سطح ۳6 درصد در 

سال ۱۴۰۰ نیز افزایش پیدا کرده باشد.

مقایسه آماری نرخ فقر و نسبت طلاق به ازدواج نشان 
می دهد حداقل در دهه 9۰، این دو متغیر همخوانی 
بسیاری با یکدیگر داشته اند. به بیان دیگر رشد نرخ 
فقر در ده سال اخیر می تواند عاملی برای رشد نسبت 

طلاق به ازدواج در کشور باشد.
به عبارت دیگر جدا از عوامل اجتماعی و فرهنگی 
در کشور، افزایش نرخ فقر و کاهش وضعیت رفاه و 
معیشت در کشور می تواند یکی از عوامل رشد نرخ 
طلاق در مقایسه با ازدواج باشد. چرا که خانواده ها در 
شرایطی که با وضعیت سخت اقتصادی مواجه هستند 

ادامه زندگی مشترک برای آن ها سخت تر می شود.
 آن هم در زمانی که شرایط اقتصادی موازنه ندارد و به 
هم می خورد. از طرف دیگر ترجیحات و توقعات نسبت 
به ۴ دهه قبل به شدت متفاوت شده و افزایش نرخ فقر 
می تواند عامل موثرتری در رشد طلاق در کشور باشد. 
در نهایت می توان گفت کاهش نرخ طلاق و در ادامه 
بهبود وضعیت نظام خانواده در کشور نیز می تواند از 

کانال کاهش نرخ فقر در کشور میسر شود.
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الکترونیکی شــدن فرایند معافیت 
خدمت وظیفه عمومی خانواده  شهدا 

و ایثارگران
سرپرست اداره کل تسهیلات رفاهی بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
فرایند الکترونیکی شدن معافیت خدمت وظیفه عمومی خانواده های 
معظم شهدا و ایثارگران را تشریح کرد. به گزارش ایرنا از »ایثار«، جعفر 
واحدی در این خصوص گفت: با عنایت بــه پیگیری های اداره کل 
تسهیلات رفاهی بنیاد شــهید و امور ایثارگران درخصوص حذف 
فرایند دستی معافیت از خدمت وظیفه عمومی خانواده های معظم 
شهدا و ایثارگران واجد شرایط، طبق توافقات صورت گرفته با سازمان 
وظیفه عمومی ناجا و برقراری وب سرویس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
با آن سازمان مقرر شــد این خدمت به صورت الکترونیک به جامعه 
ایثارگری ارائه شود. وی ضمن تشکر از همکاری مسئولان سازمان 
وظیفه عمومی ناجا افزود: تا پیش ازاین متقاضی باید به محل پرونده 
خود مراجعه می کرد و بنیاد شــهید و امور ایثارگران پس از دریافت 
درخواست متقاضی و بررســی، درصورتی که ایثارگر مشمول این 
خدمت بود فرم ها و مدارک لازم را تکمیل و تحویل متقاضی می کرد.

الکترونیکی شدن فرایند معافیت خدمت وظیفه عمومی 
خانواده  شهدا و ایثارگران

سرپرست اداره کل تسهیلات رفاهی بنیاد شهید و امور ایثارگران 
تصریح کرد: بعد از این متقاضی جهت بهره منــدی از این امتیاز 
باید با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی ایثار )www.isaar.ir( در 
بخش سامانه خدمات الکترونیک ایثار نسبت به ارائه درخواست 
معرفی نامه احراز هویت فردی )عمومی( جهت معافیت )سازمان 
وظیفه عمومی( اقدام کند. با توجه به درخواست صدور معرفی نامه 
از طریق ســامانه مذکور، دیگر نیازی به حضور مشمول در بنیاد 
نیست و تمام مراحل صدور معرفی نامه به صورت برخط انجام شده 
و لینک معرفی نامه صادره به شــماره تلفن همراه مشمول ارسال 
می شود. در ادامه متقاضی می تواند نسبت به اخذ پرینت آن اقدام 
و به همراه مدارک قید شــده در دفترچه خدمت وظیفه عمومی 

تحویل پلیس +10 نماید.

در نشست سخنگوی قوه قضاییه مطرح شد؛

اقدامات دستگاه قضایی درباره 
خودروسازان

ســخنگوی قوه قضاییه درباره اقدامات دستگاه قضایی در خصوص 
خودروسازان گفت: دستگاه قضایی در مواجهه به ارتکاب جرم از سوی 

هر دستگاهی به ویژه خودروسازان، برخورد می کند.
به گزارش خبرنگار قضایی ایرنا، ذبیح الله خداییان روز ســه شنبه در 
نشست خبری با اشــاره به برگزاری دادگاه کروز در این روزها، یادآور 
شد: این روزها محاکمه یکی از قطعه سازان در جریان است و مشروح 
و جزییات دادگاه علنی منتشر می شود بنابراین دستگاه قضا قاطعانه 
برخورد می کند. خداییان درباره نظارت بر کیفیت خودروها افزود: این 
موضوع بر عهده دستگاه های اجرایی از جمله صمت، سازمان استاندارد، 
محیط زیست و سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
است که هر کدام به نوعی بر کار خودروسازان نظارت دارند. وی  اضافه 
کرد: تاکید دســتگاه  قضایی این اســت که برای جلوگیری از تولید 
خودروهای بی کیفیت این دستگاه ها کار خود را به درستی انجام دهند 
و اگر خودروسازان تمکین نکنند و کار خود را به درستی انجام ندهند، 
مراتب اعلام شود تا قوه قضاییه به موضوع ورود کند.سخنگوی دستگاه 
قضا خاطرنشان کرد: سازمان بازرسی کل کشور در زمینه خودروهای 
پارکینگی، ورود کرد و در مورد ارتقای کیفیت خودرو با کمک ســایر 
دســتگاه های نظارتی پیگیری لازم انجام خواهد شد. وی گفت: اگر 
خودروی با کیفیتی ساخته نشود و احیاناً تصادفی صورت گیرد لازم 
است که کارشناســان تصادفات و دادستان ها این موضوع را پیگیری 
کنند که در تصادفات آیا کیفیت خودرو در تصادف تأثیر داشته است یا 
نه. به عنوان نمونه، آیا سیستم ترمز وسیله نقلیه از کیفیت لازم برخوردار 
بوده یا نه. سخنگوی قوه قضاییه اظهارداشت: ممکن است درصدی از 
تصادفات ناشی از نقص سیستم ترمز، کیسه هوا و یا سایر موارد باشد و اگر 
در چنینی مواردی حکم محکومیت صادر شود عامل بازدارنده ای برای 
خودروسازان است اما این مانع اعمال وظیفه دستگاه های نظارتی نیست 

و همه باید پای کار بیایند.

کارگروه مطالعات فوری پژوهشگاه مطالعات 
آموزش و پرورش در آخرین توصیه نامه سیاستی 
خود که در اسفندماه 1400 آماده و منتشر شده 
به موضوع افت یادگیری دانش  آموزان در بحران 
آموزشی ناشی از پاندمی کووید-1۹ پرداخته است. 
به گزارش ایسنا، در مقدمه این توصیه نامه آمده 
است: بحران جهانی مربوط به پاندمی کووید-1۹ 
از فضای بهداشت عمومی بسی فراتر رفته است و 
به شکل عمیقی اساس جامعه مدرن را به چالش 
کشیده و تمامی بخش های مختلف را تحت تأثیر 

قرار داده است.
آموزش وپرورش نیز از این بحران مستثنی نبوده 
است و طبق اعلام سازمان همکاری و توسعۀ 
اقتصادی در سال ۲0۲1، بیش از 188 کشور در 
جهان مدارس را تعطیل کردند و زندگی بیش از 1.۶ 
میلیارد کودک، نوجوان و خانواده های آنها تحت 

تأثیر این بحران قرار گرفته است.
گرچه، به نظر تعطیلی مدارس برای کاهش این 
پاندمی امری ضروری بوده و از کودکان و اطرافیان 
آنها حفاظت کرده است، اما فرایند یادگیری کودکان 
را نیز دستخوش اختلال کرد.  بسیاری از دانش  
آموزان در سراسر جهان به اشکال مختلف )مبتنی 
بر فناوری، تلویزیون، رادیو و غیره( به سرعت، به 
یادگیری از راه دور سوق داده شدند. سنجش بیرونی 
دانش  آموزان لغو یا جایگزین شد و خانواده ها نقش 
بیشتری را در پشتیبانی از یادگیری دانش  آموزان 
عهده  دار شدند و بسیاری از نظام های تحصیلی 
تصمیم به کاهش حوزه ها یا محیط های یادگیری 

گرفتند.
هر 3 ماه تعطیلی مدارس باعث کاهش 1.5 درصدی 

تولید ناخالص داخلی کشورها می شود
بر اساس تحلیل اقتصاد دانان حوزۀ آموزش وپرورش 
در سطح جهان، هر سه ماه تعطیلی مدارس در 
بحران کرونا موجب کاهش 1.5 درصدی تولید 
ناخالص داخلی )GDP( کشورها در نیم قرن 
آتی خواهد شد. بر این اساس کشوری که 1۲ ماه 
تعطیلی داشته است، ۶ درصد از تولید ناخالص 
داخلی )GDP( خود را در نیم قرن آتی از دست 

خواهد داد.
کودکان متأثر از این افت یادگیری، 10 تریلیون 
دلار )چیزی معادل هشت درصد  از GDP جهانی( 
از درآمدهای خود را در طول زندگی از دست خواهند 
داد. برای هر کودک این کاهش درآمد معادل از 
دست دادن یک سال درآمد از بازار کار در طی دوران 

فعالیت شغلی خواهد بود )بانک جهانی، ۲0۲0(.
شبیه  سازی  های اخیر  )بانک جهانی، ۲0۲0(  

نشان می دهند که با یک سناریوی محافظه  کارانۀ 
فقط پنج ماه تعطیلی مدارس، کشورهای دارای 
درآمد ضعیف تا متوسط با کاهش کیفیت سال های 
تحصیل تا حداکثر حدود 0.۹  )۹ ماه( مواجه 
خواهند شد، فقر یادگیری از 53 درصد پیش از 
پاندمی به ۶3 درصد افزایش خواهد یافت. این 
امر کشورهای دارای عملکرد تحصیلی ضعیف 
پیش ازاین بحران را بیشتر تحت تأثیر قرار خواهد 

داد.
افزایش نوجوانانی که به حداقل سواد ریاضی 

دست نیافته اند 
سهم نوجوانان متوسطه ای که در حال حاضر به 
حداقل سواد کارکردی خواندن و ریاضی دست پیدا 
نکرده اند، از 40 درصد پیش از پاندمی به 50 درصد 
افزایش خواهد یافت. همچنین ۲4 میلیون کودک 
از مقاطع پیش از دبستان تا پایان متوسطه ممکن 

است هرگز به مدرسه بازنگردند.
چالش حضور و غیاب

مشروط شدن آموزشها و یادگیری دانش آموزان 
به میزان زمان و سرمایه گذاری والدین، افزون 
بر این، با تعطیلی مدارس و انتقال به یادگیری 
برخط، نظام های آموزشی با چالش حضور و غیبت 
زیاد مواجه شدند، پدیده ای که با »افت یادگیری 
تابستانی« ارتباط دارد و به طور گسترده مورد 
مطالعه قرار گرفته است. این پدیده نشان می دهد 
که در غیبت از مدرسه، کودکان در مهارت ها و 
شایستگی های خود دچار افت می شوند. این افت 
یادگیری با وجود یک پیشینه اقتصادی و اجتماعی 
ضعیف، رو به وخامت می گذارد و به این ترتیب 
یادگیری در خانه مشروط به میزان زمان اختصاصی 
والدین به تدریس، مهارت های شناختی و غیر 
شناختی والدین و منابعی است که آنها می توانند در 

فرایند تدریس سرمایه  گذاری کنند. 
در ادامه این گزارش تاکید شده است که اگر دولت ها 
و حکمرانان تدابیر کارآمدی را به منظور تضمین 
دسترسی کافی برای هر کودک به یادگیری در 
شرایط مطلوب به اجرا نگذارند، به ویژه در کشورهایی 
که عوامل غیر مدرسه ای نقش تعیین  کننده ای 
در پیامدهای یادگیری دارند، دوره های طولانی 
تعطیلی مدارس می توانند نابرابری ها را افزایش 
دهند. به همین سبب، طراحی راهبردهایی از طرف 
آموزش وپرورش برای یادگیری دانش  آموزان در 
مراحل بعدی کووید-1۹ امری حیاتی است )بانک 

جهانی، ۲0۲0(.
با توجه به مطالب فوق، دولت ها، سازمان های 
بین  المللی، سازمان های مردم  نهاد، دانشگاهیان، 

متخصصین این حوزه و بسیاری دیگر به دنبال 
راه  حل های کوتاه و میان مدت هستند. سازمان 
همکاری و توسعه اقتصادی با همکاری دانشکدۀ 
تعلیم و تربیت دانشگاه هاروارد، راهنماهایی برای 
پاسخ آموزش وپرورش به این پاندمی منتشر 
کرده اند. این راهنماها بر اهمیت تدوین راهبردی با 
برنامه های اجرایی روشن به منظور محدود ساختن 
اختلال در یادگیری، کاهش نابرابری ها، و تداوم 
تجهیز کودکان به مهارت ها و شایستگی های 

ضروری برای موفقیت در قرن ۲1 تأکید دارند.
طبق اعلام سازمان همکاری و توسعه اقتصادی، در 
آینده پیش رو، سرمایه  گذاری در فناوری به منظور 
پشتیبانی از یادگیری در فراسوی مرزهای مدرسه 
برای مدارس و دانش  آموزان آنها امری بسیار 
ضروری است. بر اساس مطالعه تالیس ۲018 به طور 
متوسط حدود 55 درصد مدارس کشورهای عضو 
سازمان همکاری و توسعه اقتصادی پیش از بحران 
کرونا به یک پلتفرم پشتیبان یادگیری از راه دور 

اثربخش دسترسی داشته اند.
افت چشمگیر یادگیری و ترک تحصیل از 
مهم ترین پیامدهای تعطیلی آموزش حضوری
در ادامه این گزارش آمده است که با توجه به مباحث 
پیشین و ابعاد بحرانی که نظام آموزشی کشور با آن 
روبرو است، افت چشمگیر یادگیری و مهارت های 
اساسی و ترک تحصیل دانش  آموزان از مهم ترین 
پیامدهای تعطیلی آموزش حضوری مدارس 
برای نظام آموزشی و کشور است. پیامدهایی که 
به سادگی قابل جبران نخواهند بود و بسیاری از آنها 
در فقدان پاسخ دهی مناسب، تبدیل به افتی پایدار 

خواهند شد. بر این اساس، کارگروه مطالعات فوری 
پژوهشگاه مطالعات آموزش وپرورش توصیه  های 
سیاستی زیر را به منظور مقابله و پاسخ دهی به بحران 
افت و کیفیت یادگیری ارائه می  کند. این توصیه  ها 
مبتنی بر تجارب بین  المللی و توصیه نهادهای 
سیاست گذاری علمی، آموزشی و فرهنگی در سطح 

جهان هستند.
افت  با  مقابله  سطحی  سه  سیاست های 

یادگیری
وقتی دانش آموزان به مدرسه برمی گردند سنجش 
سطح یادگیری آنها از اهمیت حیاتی و بسزایی 
برخوردار است. همه کشورها  برای تسریع  ترمیم 
و جبران یادگیری، به فهم سطح یادگیری کنونی 
دانش آموزان نیاز دارند. سنجش افت یا شکاف 
یادگیری اولین گام در تدوین برنامه  های جبرانی 
و ترمیمی است. این سنجش به صورت کلاسی، 
مدرسه  ای، منطقه  ای، استانی و ملی قابل اجراست 
که هریک از این سطوح، اطلاعات بسیار ارزشمندی 
را از وضع و عمق بحران موجود، و به منظور برنامه  
ریزی، سیاست گذاری و تدوین مداخلات لازم فراهم 
می  سازند. در سطح جهانی و ملی، داده های احصاء 
شده درباره افت یادگیری دانش آموزان می  تواند 
به عنوان مبنایی برای تلاش های جبرانی و انتقال 
منابع به جاهایی که در معرض خطر هستند، مورد 
استفاده قرار گیرند. داده های سنجش تشخیصی 
در سطح مدرسه و کلاس درس می توانند برای 
آگاه سازی معلمان از سطح یادگیری و تدوین 
فعالیت های یادگیری برای نیازهای دانش آموز و 

تسریع پیشرفت یادگیری به کار گرفته شوند.

وزیر کشور از تغییر محدودیت های رنگ بندی 
های کرونایی متناسب با شرایط موجود در صورت 

تصویب ستاد ملی مقابله با کرونا خبر داد.
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در پایان جلسه 
قرارگاه ستاد مقابله با کرونا در جمع خبرنگاران 
گفت: یکی از موضوعاتی که در جلسه امروز قرارگاه 
مورد بحث قرار گرفت ســفرهای آخر سال بود 
که چند بخش را شامل می شود. نخست شرایط 
مســافرین همچنین افرادی که در حوزه حمل 
و نقل نقش دارند و افرادی کــه در اماکن اقامتی 
ارائه خدمات می کنند، مطرح شد که نظر برخی 
اعضا این بــود با توجه به اینکه فاصلــه زیادی از 
تزریق دز دوم واکسن گذشته است باید ضرورت 
تزریق دز سوم را برای این افراد دنبال کنیم. وی 
افزود: موضوع دیگر افرادی اســت که در این ایام 
مسافرت می کنند و اماکن اقامتی که پیش بینی 
شده شاید به حد کافی نباشــد. لذا مقرر شد در 

ستادهای استانی این موضوع مورد پیگیری قرار 
گیرد و اماکنی که می تواننــد با رعایت پروتکل 
های بهداشتی ارائه خدمات داشته باشند از قبل 
اعلام شــوند. همچنین اجتماعاتی که در مکان 
های مسقف محدودیت های آنها اعلام شده بود بار 
دیگر مورد تاکید قرار گرفت، موضوعی که پیشتر 
مشخص و ابلاغ شده است. وزیر کشور ادامه داد: در 
مورد رنگ بندی ها در دوره قبلی رنگ های قرمز، 
نارنجی و زرد و آبی برای شهرها در نظر گرفته شده 
بود اما با توجه به اینکه شرایط متفاوت شده برای 
مثال تمام محدودیت هایــی که برای رنگ قرمز 
در قبل وجود داشــت در حال حاضر اعمال نمی 
شود. لذا بررسی شد تا متناسب با شرایط موجود 
محدودیت ها برای شرایط قرمز و در مجموع رنگ 
بندی ها در نظر گرفته شود که این موضوع جمع 
بندی شد و مقرر شد که برای تصویب به ستاد ملی 

کرونا ارسال شود.

وی تاکید کرد: در جلســه امروز گزارش هایی از 
مدارس، دانشگاه ها، اصناف، بخش حمل و نقل 
عمومی و مراقبت ها در مرزها ارائه شد و در خلال 
آن تاکید شــد که در حوزه اصناف پروتکل ها به 
صورت کامل رعایت شوند و تذکرات لازم به اصناف 
داده شود. امیدواریم با این تذکرات نیاز به برخورد 
جدی تر وجود نداشته باشد و شرایط ابلاغی بطور 
 PCR کامل شامل تزریق واکسن و یا داشتن تست

منفی رعایت شود.
وحیدی در بخش دیگــری از صحبت های خود 
به موضوع ارتقای ایمنــی و رعایت پروتکل های 
بهداشتی در مترو اشاره کرد و افزود: این موضوع 
در جلسه امروز مورد بحث قرار گرفت. اقداماتی 
در حوزه تهویه و همچنین اتصال به سامانه فروش 
بلیت مترو به سامانه» ایران من« مورد بحث قرار 
گرفت. البته اقداماتی در این راستا آغاز شده است. 
همچنین در حوزه حمل و نقــل هوایی رعایت و 

کنترل افراد برای تزریق واکسن PCR منفی مورد 
تاکید قرار گرفت که اعلام شد این موضوع در حال 

کنترل است.
وی افزود: گزارشی از آموزش و پرورش ارائه شد که 
در آن عنوان شده بود که در این مدت چهار فوتی 
داشــتند که این چهار فوتی ربطی به بازگشایی 
مدارس نداشته و گزارشی از فوت دانش آموزان 
بر اثر بازگشایی نداشته ایم. لذا تاکید شد که مراکز 
آموزشی با رعایت شیوه نامه های بهداشتی فعالیت 
خود را ادامه دهند. این موضوع در مورد دانشگاه ها 
نیز به همین شکل است. وزیر کشور در پاسخ به 
سوالی در خصوص اتصال سامانه بلیت فروشی مترو 
به سامانه ایران من نیز گفت: وزارت کشور در این 
خصوص مشکلی ندارد و تنها بخشی از کارها برای 
این اتصال درمترو باقی است که بخش فنی مترو 
در حال انجام اقدامات لازم است. سامانه ایران من 

مشکلی ندارد و آماده پاسخگویی است.

افت یادگیری و ترک تحصیل دانش  آموزان، مهم ترین چالش  های پساکرونا

چندتوصیه برای جبران افت یادگیری

وزیر کشور خبر داد

تغییر محدودیتهای رنگ بندی کرونایی متناسب با شرایط موجود

۳2 درصد از ناوگان باری کشور فرسوده است
چالش فرسوده ها برای ترافیک و 

محیط زیست
خودروهای فرسوده این روزها به پاشنه آشیل حوزه ترافیک و محیط 
زیست بدل شده اند و تازه ترین این موارد نیز معاون عملیات ترافیک 
پلیس راه کشور علت اصلی تصادفات ناوگان باری کشور را فرسودگی 
آن ها عنوان کرده است. به گزارش ایسنا، فرسودگی خودروها گرچه 
موضوع جدیدی نیست اما به نظر می رســد که نگرانی ها بابت آن 
افزایش یافته است، چرا که از یک سو اثر این خودروها بر آلودگی 
هوا غیرقابل کتمان است و از سوی دیگر تردد این خودروها احتمال 
وقوع تصادفات و نیز افزایش ترافیک درپی خرابی و نقص فنی این 
خودروها را افزایش داده اســت که برای مثال می توان به تصادف 
اتوبوس فرسوده حامل خبرنگاران محیط زیست که منجر به مرگ 

مهشاد کریمی و ریحانه یاسینی شد، اشاره کرد.
۱۱ میلیون و ۸۰۰ هزار وسیله نقلیه فرسوده در کشور

او همچنین به بیان آماری از تعداد خودروهای فرسوده نیز پرداخته 
و گفته بود: »  3۷ میلیون وسیله نقلیه سبک و سنگین در کشور در 
حال تردد است که از این تعداد حدود 1۲ میلیون دستگاه نیز موتور 
سیکلت است اما متاسفانه حدود 3۲ درصد از این وسایل فرسوده 
است و همانطور که گفتم روند اسقاط نیز مناسب نیست. حدود 80 
درصد موتورسیکلت ها و حدود80 درصد ناوگان حمل ونقل عمومی 
ما نیز فرسوده است که این یک هشدار جدی است و در تصادفات 

نیز موثر است.«
تردد ۱۵۰ هزار کامیون فرسوده در کشور

حالا در تازه ترین اظهارات سرهنگ سیاوش محبی، معاون عملیات 
پلیس راه کشور نیز از فرسوده بودن 3۲ درصد از ناوگان باری کشور 
خبر داده است. او در همین راستا به ایسنا گفت:  در حال حاضر 150 
هزار دستگاه کامیون در ناوگان باری تردد می کنند، فرسوده بوده یا 
در حال فرسوده شدن هستند که بیش از 3۲ درصد از تمام ناوگان 
باری کشور را شامل می شوند. وی با بیان اینکه سن ناوگان فرسوده 
باری در ایران از ۲5 سال عبور کرده است، اظهار کرد: فرسوده بودن 
ناوگان باعث افزایش میزان و شــدت تصادف و همچنین شــدت 
جراحات می شود. در کنار فرســوده بودن کامیون ها، ناایمن بودن 
برخی نقاط در جاده ها نیــز در تصادفات ناوگان بــاری اثر دارد و 

متاسفانه در این تصادفات شاهد افزایش هستیم.

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: موارد مرگ 
و میر بر اثر ابتلا به کروتا تا ۲ هفته آینده بالاتر می 
روند و پیک امیکرون به بالاترین حد شیوع می 
رسد. مسعود مردانی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار حوزه 
بهداشت و سلامت ایرنا افزود: حدود 10 تا 15 درصد موارد مرگ 
و میر روزانه افراد کرونایی مربوط به سویه دلتا است، اما مابقی 
موارد به دلیل ابتلا به امیکرون بوده و اکنون در پیک این سویه 
هستیم و تعداد زیادی از افراد در گروه های سنی مختلف در 

بیمارستان ها بستری می شوند.
وی اظهار داشت:  تا ۲ هفته آینده موارد مرگ و میر ابتلا به 
امیکرون بسیار افزایش می یابد و این سویه به دلیل قدرت و 
سرعت انتقال پذیری سریع به دیگران، در صورت عدم توجه 
به اصول بهداشت فردی و اجتماعی و مراجعه نکردن به پزشک 
کشنده  است. مردانی در خصوص مدت قرنطینه خانگی 
مبتلایان به امیکرون ادامه داد: اگر فردی با انجام تست پی آر سی 
به امیکرون مبتلا شده و هیچ علایم نداشته باشد، باید پنج روز در 
قرنطینه بسر ببرد و پس از آن تا یک هفته با استفاده از ۲ ماسک 

از منزل خارج شود.
هفت تا ۱۴ روز قرنطینه خانگی برای مبتلایان به امیکرون
این متخصص بیماری  های عفونی تاکید کرد: در عین حال اگر 
فردی با علایم مشخص مانند گلودرد، اسهال، سرفه، آبریزش 
بینی و انجام تست پی سی آر به امیکرون مبتلا شد، باید هفت تا 
14 روز در قرنطینه خانگی بماند و با کسی نیز در تماس نباشد. 
به گفته مردانی، رعایت شیوه نامه های بهداشتی از جمله 
استفاده از ماسک و حفظ فاصله گذاری اجتماعی در مقابله با این 
بیماری بسیار حائز اهمیت است و از مردم می خواهیم مسوولان 
بهداشتی را در مهار و کنترل امیکرون یاری کرده و توصیه ها را 
جدی بگیرند. این عضو ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: با توجه به 
اینکه علائم امیکرون بسیار نزدیک به سرماخوردگی است، عمده 
افراد زمانی که این نشانه ها را در خود یا نزدیکان می بینند، بر این 
باور هستند که به دلیل سردی هوا دچار سرماخوردگی شده اند،  
اگر این علایم بیش از سه روز ادامه داشت، ابتلا به امیکرون 

قطعی است و باید به پزشک مراجعه و خود را قرنطینه کنند.

متخصص ایمنی شناسی جهاد دانشگاهی علوم 
پزشکی تهران تاکید کرد که با باز گذاشتن جامعه 
نه تنها بار بیماری کرونا و همچنین شیوع سویه 
امیکرون کم نمی شود بلکه برعکس فضا برای جهش های جدید 
بین انسان ها باز می شود و احتمال سرایت را نیز افزایش می 
یابد؛ بنابراین با مراقبت های بهداشتی می توان از ایجاد سویه 
های جدیدتر و خطرناک تر جلوگیری کرد. دکتر فرهاد سیف، 
متخصص ایمونولوژی در گفت و گو با ایسنا، گفت: امیکرون 
دارای دو سویه است:  BA.2 و BA.1 که در واقع BA.۲ شکل 
مسری تر او میکرون است. این سویه وابسته به امیکرون با 40 
جهش از شکل اولیه خود یعنی BA.1 متمایز شده است. در 
حال حاضر موارد ابتلای مربوط به BA.۲  کمتر از BA.1 است اما 
محققین بر این باور هستند که BA.۲ بزودی فرم چیره ویروس 
SARS-CoV-۲ در جهان می شود.این متخصص ایمونولوژی 
ادامه داد: در حال حاضر تا 30 ژانویه BA.۲ تنها 4 درصد سکانس 
های تعیین شده اومیکرون را در جهان به خود اختصاص داده 
است؛ با این وجود BA.۲ در 5۷ کشور جهان گزارش شده 
است. مطالعات و بررسی های انجام شده نشان می دهد شدت 
COVID-1۹ ایجاد شده توسط BA.۲ برابر با BA.1 است. در 
ایالات متحده آمریکا CDC هنوز BA.۲ را به شکل مجزا بررسی 

نمی کند.
 )UKHSA( او اضافه کرد: گزارش آژانس امنیت سلامت  بریتانیا
در هفته گذشته اعلام کرد گسترش BA.۲ در تمام نواحی 
بریتانیا رو به افزایش است. مطالعات دانمارک نشان می دهد 
موارد ابتلای خانوادگی برای BA.۲ حدود 3۹ درصد و برای 
BA.1 حدودا ۲۹ درصد است و این نگرانی ابتلای بیشتر به شکل 
خانوادگی را افزایش می دهد. مطالعات دانمارک نشان می دهد 
که BA.۲ توانایی بالاتری از واریانت اولیه اومیکرون در فرار از 
چنگال سیستم ایمنی دارد. به گفته این متخصص ایمونولوژی، 
احتمال آلودگی آنهایی که دوز سوم واکسنشان را زده اند با 
BA.۲ سه برابر بیشتر از BA.1 است. محققین هنوز نمی دانند 
آیا عفونت COVID-1۹  ایجاد شده توسط BA.1 جلوی ابتلا به 
BA.۲ را بگیرد و برخی معتقدند BA.۲ را نباید یک زیر واریانت از 

اومیکرون محسوب کرد بلکه یک واریانت مستقل است.

سرپرســت ســازمان داوطلبان هلال 
احمر با اشاره به اینکه خدمت رسانی 
به بیمــاران نیازمنــد از وظایف هلال 
احمر اســت، از ارائه بیش از ۹۹ هزار 

خدمت به بیماران نیازمند خبر داد.
به گــزارش روز ســه شــنبه ایرنا از 
جمعیت هلال احمر؛ وحید ســلیمی 
با اشــاره به کمک های هلال احمر به 
بیماران نیازمند گفت: یکی از خدماتی 

که ســازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر در سال های گذشته در دستور کار 
قرار داده، ارائه کمک های بلاعوض به بیماران نیازمند اســت. این خدمات در 
قالب کمک هزینه معیشتی و پرداخت هزینه های دارو و درمان انجام می شود.
وی افزود: از ابتدای ســال جاری تا پایان بهمن ماه بالغ بــر ۹1۲ میلیارد ریال 
خدمت دارویی و درمانی به بیماران نیازمند ســطح کشــور ارائه شده است و 
پرونده هایی تشــکیل شــده تا 400 میلیارد ریال دیگر نیز به نیازمندان کمک 

رسانی شود.
وی ادامه داد: بیماران نیازمند می توانند پس از ارائه اســناد درمانی و دارویی 

و پس از انجام امور مددکاری، هزینه درمان و داروی خود را دریافت کنند.
سلیمی تصریح کرد: در ســال ۹۹ بیش از 10 هزار خدمت به بیماران نیازمند 
ارائه داده اند که در سال جاری با رشد ۹00 درصدی، نزدیک به ۹۹ هزار خدمت 
پس از انجام امور مددجویی توسط ســازمان داوطلبان هلال احمر به بیماران 

نیازمند ارائه شده است.

رئیس مرکز تشــخیص و پیشگیری از 
جرائم سایبری پلیس فتا انتظامی کشور 
نســبت به توهین و آزار و اذیت دیگران 
در فضای مجازی هشدار داد و گفت: در 
قانون جرائم رایانــه ای برای این موضوع 
جرم انگاری شــده و افراد مجــرم باید 

پاسخگوی اعمال مجرمانه خود باشند.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پلیس فتا، 
سرهنگ علی محمد رجبی در تشریح این 

موضوع، اظهار داشــت: ایجاد اتاق های گفت وگو با محوریت شوخی و سرگرمی در 
فضای مجازی و تمسخر و اذیت کردن دیگران به یکی از سوژه های داغ این روزهای 

کلاب هاوس  و برخی از گروه های ایجادشده در فضای مجازی تبدیل  شده است.
وی در ادامه افزود: همچنین دریافت شماره تلفن از افراد حاضر در اتاق ها و برقراری 
تماس تلفنی با افراد معرفی شده هم به یکی از ســرگرمی های افراد معلوم الحال در 
فضای مجازی تبدیل  شده است.وی ادامه داد: ماهیت کاری این اتاق ها بدین صورت 
است که شماره تلفن یکی از افراد معروف، اساتید دانشگاه، معلمان و ... با هدف آزار 
و اذیت برای مدیر اتاق ارسال شده که در ادامه این افراد در پوشش دانشجو، دوست 
قدیمی، هم خدمتی و سایر عناوین با برقراری تماس تلفنی و دریافت اطلاعات از وی 
اقدام به تمسخر و یا ارائه پیشــنهادهای غیر اخلاقی می کنند تا از این طریق زمینه 
سرگرمی سایر افراد اتاق فراهم شود.ســرهنگ رجبی در توصیه به دارندگان تلفن 
همراه تأکید کرد: در هنگام برقراری تماس تلفنی و پاسخگویی به افراد و شماره های 

ناشناس دقت و توجه کنید و از ارائه اطلاعات شخصی و خصوصی خودداری کنند.

یک اپیدمیولوژیست با اشاره به وضعیت 
فعلی پیک ششم کرونا در کشور، گفت: 
این تصور که واکسن قرار است به تنهایی 
معجزه کند غلط است؛ واکسن تنها یکی 
از مولفه های مقابله با اپیدمی است و سایر 
مولفه ها هم باید جدی گرفته شوند. دکتر 
حمید سوری در گفت وگو با ایسنا، درباره 
وضعیت موجود کرونا در کشــور، گفت: 
انتظار داشتیم ۲ تا 4 هفته بعد از شروع 

پیک و فراوانیِ ابتلا شاهد افزایش موارد بستری و مرگ باشیم که متاسفانه این موضوع 
رخ داد و به احتمال زیاد این روند افزایشی تا حدود 10 روز دیگر ادامه می یابد ولیکن 

امیدوار هستیم که شرایط مدیریت شود.
اساس رنگبندی  شهرها اشتباه است

او با تاکید بر اهمیت شناسایی سطح خطر شهرها، گفت: اساس رنگبندی ها گمراه  
کننده و اشتباه است و نمی تواند کمک کننده هم باشد. اکنون شهرهایی داریم که 
از نظر رنگبندی اصلا با سایر شاخص هایی که برای اپیدمی ذکر می کنیم همخوانی 
ندارند؛ پس باید ارزیابی خطر با روش درستی انجام شود که سطح خطر به درستی 
برآورد شود و سپس متناسب با سطح خطر، هوشمندانه نقطه زنی کنیم. مثلا بگوییم 
در تهران فلان منطقه سطح خطر بالاتری دارد که متناسب با آن باید مدارس تعطیل 
شود و... و. اینکه بخواهیم در تاریکی تیرهای خود را هدر دهیم به جایی نمی رسیم. 
باید مانند موشک، محل تجمع دشــمن که اینجا کووید1۹ است را شناسایی کرده 

و نقطه زنی کنیم.

سرپرست سازمان داوطلبان هلال احمر خبرداد:
ارائه بیش از 99 هزار خدمت به بیماران 

نیازمند در سال جاری

سایه قانون جرایم رایانه ای بر توهین و آزار 
دیگران در فضای مجازی

در گفت وگو با ایسنا تشریح شد
در شناسایی کانون های کرونا موفق نیستیم

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا:
موارد مرگ و میر تا 2 هفته آینده 

افزایش می یابد

یک متخصص ایمونولوژی: 
با باز گذاشتن جامعه، بار کرونا 

کم نمی شود

خبر

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

قطب الدین صادقی با انتقاد فراوان از لغو 
قانونی معافیت مالیاتی هنرمندان، خطاب 
به کسانی که چنین تصمیمی گرفته اند، 
می گوید: دســت از ســفره های بی رونق 
اهالی هنر برداریــد. این هنرمند تئاتر در 
گفتگو با ایســنا اعتراض شدید خود را از 
لغو قانــون معافیت مالیاتــی هنرمندان 
مطرح می کند و تاکید دارد دولت باید به 
هنرمندان کمک کند تا از این دوره سخت 
بگذرند نه اینکه با گرفتن مالیات، مشکل 
دیگری بر مشکلات پیشین آنان بیفزاید. 
صادقی که به عنوان نویسنده، کارگردان، 
پژوهشگر و استاد دانشــگاه فعال است و 
چند سالی اســت مجموعه ای خصوصی 
به نام »شــانو« را هم راه اندازی کرده، از 
وضعیت بحرانی هنرمندان تئاتر می گوید 
و یادآوری می کند که ایــن بحران پیش 
از کرونا آغاز شــده و در دو سال کرونایی 
اخیر به اوج خود رســیده است به طوری 
که بســیاری از اهالی تئاتر ناچار شده اند 
برای گذران زندگی خود به مشاغلی دور 
از فعالیت هــای هنــری روی آورند. او با 
یادآوری معضل کلی کمبــود بودجه در 
کشور ادامه می دهد: دولت دچار مشکلات 
اقتصادی اســت و برای جبران کســری 
بودجه می خواهد از مــردم کمک بگیرد 
ولی وقتــی بدنه جامعــه هنری خودش 
بشــدت آســیب پذیر و نیازمند حمایت 
اســت، چگونه می تواند مالیات بپردازد. 
او تاکیــد می کنــد: این مالیــات باید از 
کارخانجات بزرگ و اقشار پردرآمد گرفته 
شود که متاسفانه آنان اغلب فرار مالیاتی 
دارند و با دور زدن قانون و با پول ملت، بر 
ثروت خود می افزایند. در عوض، دولت هم 
سراغ اقشار ضعیف و خرده پا می رود. این 
کارگردان با سابقه تئاتر با یادآوری شرایط 
نفس گیر هنرمندان در دو ســال سخت 
کرونایی ادامه می دهد: بعد از دو سال تازه 
داریم قدم های آهســته ای بر می داریم. 
هنوز نتوانســته ایم به نظم معمول پیش 
از کرونا بازگردیم . این همه فشار، روح و 
روان هنرمند را تلخ می کند و همین تلخی 
و آشفتگی در کارش تبلور پیدا می کند و 

بعد آن را به جان مردم هم می ریزد.

خـط قرمزهـای فیلمـی بـا 
بـازی تنابنـده

ابراهیم ایــرج زاد دربــاره انتخاب محل 
فیلمبرداری و لوکیشــن این اثر گفت: با 
وجود اینکه ماجرای این فیلم در مشــهد 
رخ داده اســت اما اجازه فیلمبرداری در 
این شهر را نداشــتیم و فقط سعی کردیم 
با تمرکز بر لهجه بازیگــران، این فضا به 
صورت غیرمســتقیم به مخاطب منتقل 
کنیم. به گزارش ایســنا، ابراهیم ایرج زاد 
کارگردان »عنکبوت« در مراســم اکران 
خصوصــی این فیلم که شــب گذشــته 
دوم اسفندماه در پردیس شمیران برگزار 
شد، پیش از نمایش این فیلم با بیان اینکه 
"از ســال ۹۶ تصمیم به ســاخت این اثر 
گرفتیم اما از همان ابتــدا با چالش هایی 
مواجه شدیم" بیان کرد: جواد نوروزبیگی 
و محمدصادق رنج کشــان ریسک بزرگی 
برای ســرمایه گذاری در این پروژه انجام 
دادند، بــه همین دلیل از آنهــا قدردانی 
می کنم زیرا احتمال توقیف و عدم نمایش 

این اثر کم نبود. 
این کارگردان با بیان اینکه "ماجرای این 
فیلم در مشــهد و حدود ۲0 ســال پیش 
رخ داده" مطرح کرد: از همان ابتدا برای 
ســاخت این فیلم اجــازه فیلمبرداری را 
در این شــهر به ما ندادند و عــلاوه بر آن 
در ادامه هر چیزی که به مشــهد ارتباط 
پیدا می کرد، خط قرمز پروژه ما بود. این 
درحالی است که من خودم هم اهل مشهد 
هستم.  ایرج زاد درباره انتخاب لوکیشینی 
متناسب با فضای این فیلم توضیح داد: باید 
به دنبال لوکیشن هایی می رفتیم که شهر 
دیگری را نمایندگی نکند و اجازه استفاده 
از لهجه مشهدی نداشتیم تنها تمرکز ما 
بر بازیگران بود و سعی کردیم آوا و آهنگ 
کمرنگی را در صدای خود ایجاد کنند که 
در گوش مخاطب اشاره غیرمستقیم شود. 
این فیلمســاز به اتفاقات چند روز اخیر 
بــرای اکران فیلمــش نیز اشــاره کرد و 
گفت: »عنکبــوت« ۲۶بهمن مــاه روی 
پرده سینماها رفت اما چند روز اول اجازه 
نمایش در شهر مشهد پیدا نکرد، همچنین 
این اتفاق برای اســتان قم هم رخ داد اما 
اکنون فیلم در سراســر کشــور در حال 

اکران است.
ایرج زاد همچنین درباره هدفش از ساخت 
این اثر گفت: ســعی کردم از اصل سوژه 
مراقبت کنم و به دنبال آن بودم که فیلم 
در همین دوره، برای همیــن مردم و در 
همین ســینماها نمایش داشته باشد که 

خوشبختانه هر دو اتفاق افتاد.

محمدحسین ایمانی خوشخو با تاکید بر الزام سریع تر مدیریت سواحل 
آزاد شده هشدار داد: اگر سواحل پس از آزادسازی مدیریت نشوند، بعد 
از یک سال با تبعات زیست محیطی و اجتماعی مواجه خواهند شد 
و شاید ناچار شوید آن ها را دوباره محصور کنید! این محقق و استاد 
دانشگاه در گفت وگو با ایسنا، آزادسازی سواحل در شمال و جنوب 
کشور برای دسترسی آسان مردم و استفاده از جاذبه دریا را که پس از 
سال ها انجام می شود و باعث خرسندی مردم شده است، اقدام خوب 
دولت دانست و افزود: از زاویه گردشگری اگر به ماجرا نگاه کنیم، این 
اقدام تا این مرحله که انجام شده باعث شده کیلومترها به ظرفیت 
سایت های گردشگری ایران اضافه شود، چون در گردشگری ساحل را 
یکی از جاذبه های گردشگری می دانیم و با آزادسازی سواحل در جنوب و 
شمال، سایت های گردشگری کشور افزایش پیدا کرده است.او با تاکید بر 
این که پسا آزادسازی نکته مهمتری است که نباید از آن غافل شد، اظهار 
کرد: همزمان با آزادسازی سواحل باید ببینیم چه برنامه ای برای این 
مناطق وسیع داریم، چون اگر آن ها را فقط آزاد و بعد رها کنیم، ممکن 
است تبعات زیست محیطی و اجتماعی داشته باشد، مثل این می ماند که 
یک جنگل محصور را پس از سال ها در دسترس قرار دهید، تصور کنید 
چه تبعات و مخاطراتی خواهد داشت.این استاد دانشگاه گفت: در هیچ 
کجای دنیا سواحل را به حال خود رها نمی کنند، چون سواحل بالقوه 
جاذبه گردشگری هستند که باید به محصول تبدیل شوند و به مدیریت 
نیاز دارند. ایمانی خوشخو تاکید کرد: مهم است بعد از مرحله آزادسازی 
سواحل، مدیریت آن با کجا باشد. اگر قرار است شهرداری مدیریت کند یا 
به بخش خصوصی واگذار شود، وظایف مشخص و تقسیم شود. مدیریتی 
که از آن سخن می گوییم فقط نصب یک تابلو برای منطقه ای وسیع 
را شامل نمی شود، منظور حفاظت و نگهداری از ساحل و تاسیسات 
گردشگری آن و برنامه ریزی برای بهره برداری و استفاده اصولی از آن و 

ارائه محصولات مکمل است.

ایمانی خوشخو مطرح کرد
آن چه در آزادسازی سواحل مورد 

غفلت است

اعتراض قطب الدین صادقی به لغو 
قانون معافیت مالیاتی هنرمندان

لطفا چند سوپراستار 
پردرآمد را کنار بگذارید

در فهرست 50 فیلم برتر سال ۲0۲1 به انتخاب 18۷ منتقد بین المللی 
ساخته جدید اصغر فرهادی در رتبه ۲3 جای گرفته است. به گزارش 
ایسنا، نشریه سینمایی ایندی وایر با برگزاری یک نظرسنجی از 18۷ 
منتقد سینمایی بین المللی اقدام به معرفی 50 فیلم برتر سال ۲0۲1 
کرده است و در این فهرست فیلم »قدرت سگ« ساخته »جین 
کمپیون« که پیشتاز جوایز اسکار نیز هست در رتبه نخست قرار گرفته 
و فیلم ژاپنی »ماشین منو بران« از »ریوسوکی هاماگوچی« و »پیتزا 
لیکوریس« به کارگردانی »پل توماس اندرسون« نیز به ترتیب رتبه 
دوم و سوم را به خود اختصاص داده اند.  فیلم »قهرمان« به کارگردانی 
و نویسندگی اصغر فرهادی و برنده جایزه بزرگ جشنواره کن نیز در 
این فهرست در رتبه بیست و سوم برترین های سینمای جهان در سال 

۲0۲1 قرار گرفته است.

»قهرمان« در فهرست جدید 
برترین های سال از نگاه منتقدان

شاهنامه پژوهان می گویند بیت های »زن و اژدها هر 
دو در خاک به/ جهان پاک از این هر دو ناپاک به« و 
»زنان را ستایی سگان را ستای / که یک سگ به از 
صد زن پارسای« در هیچ یک از نسخه های معتبر 

شاهنامه نیامده و از فردوسی نیستند.
به گزارش ایسنا، سپندارمذگان روز جشن زن و زمین 
نامیده می شود. جلال خالقی مطلق، شاهنامه پژوه 
درباره این جشن ایرانی می نویسد: »در ایران کهن، 
یک جشن بهاری زنان بوده که در آن روز زنان از 
آزادی بیشتری برخوردار بودند و بویژه دختران »دم 
بخت« به همسرگزینی تشویق می شدند و از این رو 
این جشن را »مَردگیران« می نامیدند. روز این جشن 

پنجم اسفند بود.«
به مناسبت گرامی داشت این جشن، به شاهنامه، 
یکی از متون قدیمی که زنان در آن حضور پررنگی 
دارند و برخی دو بیت مشهور و بحث برانگیز »زن و 
اژدها هر دو در خاک به/ جهان پاک از این هر دو 
ناپاک به« و »زنان را ستایی سگان را ستای / که یک 
سگ به از صد زن پارسای«  را به آن نسبت می دهند، 

می پردازیم.
در  شاهنامه پژوه  خطیبی،  بوالفضل  ا پیش تر 
مصاحبه ای با ایسنا درباره دو بیت مشهور انتسابی 
به فردوسی، درباره بیت »»زن و اژدها هر دو در 
خاک به/ جهان پاک از این هر دو ناپاک به« نیز گفته 
بود: برخی این بیت را به فردوسی نسبت می دهند و 
او را برای سرودن این بیت موهن سرزنش می کنند. 
این بیت واقعا موهن و زن ستیرانه است. ما که با 
شاهنامه کار می کنیم، می بینیم این بیت در هیچ 
یک از 15 نسخۀ قدیمی و معتبر شاهنامه که مبنای 
نتقادی خالقی مطلق از شاهنامه است،  تصحیح ا
وجود ندارد. در چاپ های ژول مول و مسکو و حتی 
چاپ کم اعتبار بروخیم نیز نیست. این بیت در برخی 
از چاپ های کم اعتبار شاهنامه مانند ترنر ماکان 
و بمبئی 1۲۷۶ قمری که اساس آن ها نسخه های 
کم اعتبار و متأخّر شاهنامه بوده، آمده است. طبعاً این 
بیت جعلی و ساخته و پرداخته دیگران است و سروده 
فردوسی نیست. این جا می توانیم نگاه صددرصدی 
داشته باشیم و قاطعانه براساس نسخه شناسی و 
سبک شناسی بگوییم این بیت از فردوسی نیست، 
در ذهنیت فردوسی هم نیست که چنین بیت هایی 
را بگوید. فردوسی زن ستیز نیست و آن دسته از 

بیت هایی که در آن ها زنان نکوهش شده اند یا 
الحاقی اند و یا دیدگاه و نظرگاه قهرمانان شاهنامه 

است نه خودِ شاعر.
جایگزینی جشن های ایرانی به جای جشن های 

بیگانه
 علیرضا قیامتی، شاهنامه پژوه و استاد دانشگاه 
به سپندارمذگان  می گوید: خرسندم  ایسنا  به 
می پردازید؛ نیاز این روزهاست که شما و رسانه های 
اجتماعی و نهادهای فرهنگی که در عرصه شاهنامه 
و  سپندارمذگان  تا   کنید  تلاش  می کوشند، 
جشن های ایرانی جایگزین جشن های بیگانه به ویژه 
جشن های غربی شود. در روزگاری که همه چیز به 
سمت یکسان سازی فرهنگی می رود و هر رویداد و 
جشن و آیینی در دنیا توسط ولنتاین و کریسمس  
و هالووین و ...  بلعیده می شود، پرداختن به این 

جشن ها کاری بسیار سترگ خواهد بود.
جایگاه زنان در شاهنامه

اصول  در  می دهد:  توضیح  ادامه  در  قیامتی 
از  معتبر  و  اصلی  نسخه   ۲0 ما  نسخه شناسی، 
شاهنامه داریم که پیش از قرن دهم هستند و در 
هیچ کدام این نسخه ها این بیت دیده نمی شود. 
یا بیت سخیف دیگری هم هست »زنان را ستایی 
سگان را ستای/ که یک سگ به از صد زن پارسای« 
که  برخی به نام »شاهنامه« و فردوسی نقل کرده اند 
در حالی که در هیچ نسخه  معتبری دیده نمی شود. 
متأسفانه این بیت ها به نام فردوسی خوانده شده اند 
و برخی ناآگاهان هم به استناد این دو بیت نتیجه 
گرفته اند شاهنامه کتابی است ضدّزن است و زن 
در آن جایگاهی ندارد در حالی که »شاهنامه« 
نقطه مقابل این دیدگاه است. بارها گفته و نوشته ام 
هیچ اثر حماسی در جهان به اندازه »شاهنامه« 
چهره زنان را چهره ای مثبت، شکوهمند، پاکدامن، 
خردمند و دارای سجایای اخلاقی تصویر نکرده است.  
هیچ اثر حماسی در جهان به اندازه »شاهنامه« 
چهره زنان را چهره ای مثبت، شکوهمند، پاکدامن، 
خردمند و دارای سجایای اخلاقی تصویر نکرده است 
هیچ حماسه و یا شاهکار ادبی ای مانند »شاهنامه« 
نتوانسته از زنان و از ویژگی های خوب آن ها سخن 
بگوید و تمجید کند. بر این مدعا ابیات و نمونه های 
بسیار درخشانی در »شاهنامه« داریم: »زن خوب، 
رخ رامش افزای و بس / که زن باشد از درد فریادرس 
/ به زن گیرد آرام، مرد جوان / اگر تاج دار است اگر 
پهلوان« یا در جای دیگر می گوید »هم از وی بود 
دین یزدان به پای/ جوان را به نیکی بود رهنمای« 

)جوان با نیکی زن راهنمایی می شود و از زنان دین 
خدا برپای است( از  این بالاتر نمی شود سخنی در 
ستایش بانوان گفت، فردوسی حق سخن را تمام 
کرده است.  یا در جای دیگری می گوید »اگر پارسا 
باشد و رای زن/ یکی گنج باشد پراکنده زن/ بویژه که 
باشد به بالا بلند/ فروهشته تا پای مشکین کمند/ 
خردمند و هشیار و با رای و شرم/ سخن گفتنش 

خوب و آوای نرم«.
ستایش زنان در شاهنامه

قیامتی با تأکید بر این که در شاهنامه زنان با 
اصطلاحاتی نام برده شده اند که در کمتر اثر ادبی ای 
در جهان همانند آن دیده می شود، فردوسی زنان 
را پاکیزه اندیش، پاکیزه خوی، آرام دل، آرام جان، 
آرام روان، بهشتی خوی، بهشتی روی، پارسازن، 
بهشت پرنگار، پوشیده رخ،  گل اندام، مهربان یار، بت  
مهربان، یار پیراسته و سرو بن و...  خطاب می کند. در 
کجا و در کدام حماسه و شاهکار ادبی زنان این گونه 
تصویر شده اند؟ شاهنامه ابیاتی دارد در ستایش زنان؛ 
مثلا شخصیت روشنک که بر تارک ادبیات جهان 
می درخشد »چو ماه اندر آمد به مشکوی شاه/ سکندر 
بدو کرد چندی نگاه/ بران برز و بالا و آن خوب چهر/ 
تو گفتی خرد پروریدش به مهر/ چو مادرش بر تخت 
زرین نشاند/ سکندر بروبر همی جان فشاند/ نشستند 
یک هفته با او به هم/ همی رای زد شاه بر بیش و 
کم/ نبد جز بزرگی و آهستگی/ خردمندی و شرم 
و شایستگی«. فردوسی با صفت هایی چون بزرگی، 

آهستگی، شایستگی و شرم از او یاد می کند و چندین 
صفت را در یک بیت علاوه کرده است. 

این استاد دانشگاه خاطرنشان می کند: این  چهره زن 
در  فرهنگ ایران بوده که در »شاهنامه« بازتاب پیدا 
کرده است؛ در فرهنگ ایران زمین زنان  در بالاترین 
جایگاه  ممکن هستند. »مشی  و مشیانه« نخستین زن 
و مرد اسطوره ای ایرانی از مهرگیاه به وجود می آیند 
و تفاوتی میان آن ها نیست. در زبان فارسی زن و مرد 
ضمیر جداگانه ندارند و برای زن و مرد یک ضمیر به 
کار برده می شود.  ما شش فرشته مقدس)امشاسپند( 
در ایران باستان داریم که سه فرشته بانو هستند و سه 
فرشته مرد. امشاسپند سپندارمذ، خرداد و امَرداد 
بانو هستند. بهترین الهه های باستان در فرهنگ 
ایران باستان هم بانویند، آناهیتا ایزد آب های روان، 
اشتاد الهه راستی و درستی و چیستا الهه دانش.  یا 
مثلا در تصاویر  تخت جمشید تنها تصویری که از 
زن می بینیم زنی است که روی ارابه قرار دارد. این 
نشان دهنده این است که زن گرداننده زندگی است.  
قیامتی تأکید می کند: در فرهنگ ایرانی روز زن و 
زمین یکی است؛ سپندارمذگان؛ زیرا بر این باورند 
زن و زمین هردو زاینده و پرورنده اند. همه موجودات 
در پهنه و دامن زمین پرورانده می شوند، آن چنان 
که انسان در دامن زن پرورانده می شود. زمین را بانو 
دانسته و برای همین می گوییم مام میهن و میهن 
خود را مادر خطاب می کنیم زیرا زادبوم ماست و نقش 

پرورنده را دارد.

بیت های ضدّزنی که برای فردوسی نیست
گزارش

ایسنا

سنا
س:ای

عک

بهنـام ولدونـد، هنرمنـد نقاشـی اسـت 
کـه در چهاردهمیـن دوره از جشـنواره 
هنرهـای تجسـمی فجـر شـرکت داشـته 
اسـت. او بـا دفـاع از عملکـرد هنرمندانـی 
کـه در جشـنواره فجر شـرکت مـی کنند، 
می گویـد: »من بـه عنـوان یک آرتیسـت 
وظیفـه دارم بگویـم کـه مـن هسـتم 
و کارم را ببینیـد. در حقیقـت ایـن مـا 
هنرمندان هسـتیم که به جشـنواره اعتبار 

» می دهیـم.
ایـن هنرمنـد در گفتگویی با ایسـنا درباره 
کیفیت چهاردهمین جشـنواره تجسـمی 
فجـر، اظهـار کـرد: »اولا بایـد صبـر کنیم 
تـا برگزیـدگان انتخـاب شـوند تـا بتـوان 
درسـت تر قضـاوت کـرد. دوم اینکـه مـن 
نمایشـگاه پارسـال را بـه خاطـر نـدارم اما 
فکـر می کنم بهتریـن دوره های جشـنواره 
برمیگـردد بـه سـال هـای ۹4 و ۹5 بـه 

قبـل.«
او یـادآور شـد: »بـرای مثـال در سـال ۹4 
کـه خـود مـن هـم در جشـنواره حضـور 
داشـتم، کارها بسـیار متنوع بود و آثاری را 
انتخاب کردنـد که واقعا بهتریـن بودند. اما 
بـرای مثـال در سـال ۹8 انتخاب شـدگان 
غیرقابـل قبـول بودنـد. تصاویـری بـه 
دسـتمان رسـید که کارها خیلی به لحاظ 

مفهـوم و تکنیـک ضعیـف بودند.«
ایـن هنرمنـد دربـاره جشـنواره امسـال 
گفـت: »امسـال هم اگـر برخـی می گویند 
کارهـا ضعیـف هسـتند، بایـد دید بـه چه 
دلیـل چنیـن مسـاله ای را عنـوان مـی 
کنند. مـن احسـاس می کنـم بایـد زمانی 
برسـد که کارهای رد شـده هـم حداقل در 
سـایت با رضایت خود هنرمند بـه نمایش 
درآینـد و بررسـی شـوند. اینکـه شـما 
کارهای رد شـده را هم در معـرض نمایش 
قرار می دهیـد و بررسـی می کنید، نشـانه 

پختگی یـک جشـنواره اسـت.«
او دربـاره طـرح برخـی انتقادهـا نسـبت 
بـه کیفیـت آثـار شـرکت داده شـده در 
جشـنواره تجسـمی فجـر، گفـت: »مـی 
گوینـد آثـار جشـنواره ضعیـف هسـتند؛ 
چـون اسـاتیدی کـه ادعـای اسـتادی 
بـه  کار  نمی کننـد  جـرأت  می کننـد، 
جشـنواره بفرسـتند کـه مبـادا بگوینـد 
کارهایشـان در جشـنواره ضعیفـی رفتـه 
اسـت. خـب شـمایی کـه ادعـا می کنیـد 

کارهایتـان خوب اسـت، اگر اثر نفرسـتید 
چگونـه کیفیـت جشـنواره بـالا خواهـد 
رفت؟! اسـاتیدی که کار نمی فرستند حق 
هـم ندارند کـه نظر دهنـد و نبایـد بگویند 
جشـنواره ضعیف اسـت؛ چون این اساتید 
کار نمی فرسـتند کیفیت آثار شرکت داده 

شـده در جشـنواره پاییـن مـی آیـد.«
او ادامـه داد: »مـن کار بـه جشـنواره 
می فرسـتم چـون بـاور دارم جشـنواره 
می توانـد کیفیتـش بـالا بـرود. نمونـه اش 
کارهـای خـودم. اگـر کسـی شـرکت 
نمی کنـد اختیـار خـودش اسـت ولـی آیا 
نبایـد پذیرفـت کـه جشـنواره فجـر فعـلا 
بزرگترین جشـنواره در کشـورمان است؟ 
و شـمایی کـه کار نمـی فرسـتید نمـی 

خواهیـد خودتـان را محـک بزنیـد.«
ولدوند همچنیـن اظهـار کرد: »بـرای بالا 
بـردن اعتبـار و اهمیت یک جشـنواره باید 
همـه حتـی کسـی کـه ادعـا دارد، کمـک 
کننـد. منتهـا مسـئله اینجاسـت کـه بـه 
دلیـل محافظـه کاری در نهایـت شـاهد 
هسـتیم کـه جایـگاه جشـنواره پاییـن 
می آیـد؛ امـا من بـه عنـوان یک آرتیسـت 
وظیفـه دارم بگویـم کـه مـن هسـتم، کار 
مـن را ببینید مـا هنرمنـدان به جشـنواره 

اعتبـار می دهیـم.«
او با اشـاره بـه ایـن نکته کـه هر کسـی به 
سـهم خـودش در جشـنواره نقـش دارد، 

گفـت: »بـه هـر حـال جشـنواره امسـال 
خـوب بـود و قسـمت هنرهـای مفهومـی 

قـوی عمـل کـرده بـود.«
او معتقد اسـت، در نمایشـگاه امسـال آثار 
خوشنویسـی بیـش از حـد بـه نمایـش 
گذاشـته شـده بودنـد و در ایـن زمینه می 
گویـد: »مـا در نمایشـگاه، تابلوهای خطی 
کـه زیبـا بودنـد هـم داشـتیم؛ منتهـا در 
مجمـوع، تعـداد آثـار خوشنویسـی خیلی 

زیـاد بـود.«
ولدونـد با اشـاره به هنر نقاشـی بـه عنوان 
قلـب هنرهـای تجسـمی گفـت: »تعـداد 
آثار نقاشـی راه یافته به جشـنواره نسـبت 
به تعداد شـرکت کنندگان کم بوده اسـت. 
درحالـی کـه در خوشنویسـی تعـداد آثار 
راه یافته نسـبت بـه شـرکت کنندگان این 
بخـش زیـاد بـود. نقاشـی قلـب هنرهـای 
تجسـمی اسـت و بهتر بود فضای بیشتری 

بـه ایـن هنـر اختصـاص می دادند.«
ایـن هنرمنـد دربـاره داوری ها هـم اظهار 
کرد: »همیشـه داوری ها بر اسـاس سلیقه 
فـردی داورهـا بـوده و هیـچ وقـت یـک 
اجماع درسـتی برای انتخاب خـود داوران 
نبوده و نیست. متأسـفانه خیلی آثار خوب 
پشـت دیوار می ماننـد و بـه جشـنواره راه 
نمی یابند. امیـدوارم داوری داوران محترم 
امسـال متفـاوت باشـد و اعتبـار ایـن تنها 
جشـنواره ی باقی مانـده را کمتـر نکنند.«

استنلی کوبریک، دیوید فینچر و پل توماس 
زان بزرگی هستند  ز جمله فیلمسا ندرسن ا ا
که در کمال ناباوری هیچگاه موفق به کسب 

جایزه اسکار نشدند.
ولین  ا  ، یرنا ا فرهنگی  ر  خبرنگا گزارش  به 
یز اسکار در سال 1۹۲۹  مراسم اهدای جوا
برگزار شد و جایزه بهترین کارگردانی در دو 
یلستون و  م به لوئیس ما بخش کمدی و درا
فرانک بورزیگی رسید. از آن زمان تا به امروز 
یزه  ه معتبرترین جا یگا به جا ر  اسکا یزه  جا
ین حال با  سینمایی جهان رسیده است. با ا
وجود آن که نزدیک به صد سال از راه اندازی 
جایزه اسکار می گذرد، برخی از معروف ترین 
اسکار  ز کسب  ا تاکنون  زان جهان  فیلمسا
نی یا بهترین فیلم محروم  بهترین کارگردا
مانده اند. یکی از دلایل این امر می تواند عدم 
تنوع در جوایز اسکار باشد؛ تاکنون تنها دو زن 
یزه اسکار بهترین  و سه فیلمساز آسیایی جا
کارگردانی را دریافت کرده اند و هیچ کارگردان 
فتخار نائل نشده است.    ین ا سیاه پوستی به ا

کثریت سینمادوستان استنلی کوبریک را  ا
به عنوان یکی از بزرگترین فیلمسازان تاریخ 
می شناسند اما آکادمی اسکار هیچگاه بر این 
دیدگاه صحه نگذاشت. با وجود 13 نامزدی 
ر بهترین  ز جمله اسکا ر ا یزه اسکا برای جا

دیسه  ۲001: ا نی برای فیلم های  کارگردا
فضایی، دکتر استرنج لاو، پرتقال کوکی و بری 
لیندون، کوبریک تنها یک بار رنگ اسکار را به 
خود دید که آن هم برای جلوه های بصری فیلم 

ادیسه فضایی بود.

کارگردانان بزرگ جهان که در 
حسرت اسکار ماندند

گفتگو با بهنام ولدوند ـ هنرمند نقاش

وقتی در جشنواره فجر شرکت نمی کنند 
حق انتقاد هم ندارند گزارش

ایسنا

سنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

یـک فعال میـراث فرهنگـی همـدان از تخریـب حمامی تاریخی توسـط 
سـازندگان یک سـریال تلویزیونـی خبر داد.

حسـین زندی، عکس هایی را از وضعیـت وخیم حمام تاریخی روسـتای 
شَـوَرین در اختیار ایسـنا قرار داد و درباره آن چه در ایـن حمام رخ داده 
اسـت، گفـت: ایـن حمـام در روسـتای شـورین )حـدود 5 کیلومتـری 
شـهر همدان( واقع شـده کـه در دوره قاجـار توسـط خانـدان قراگوزلو 
بنا شـده و در فهرسـت آثـار ملـی نیز ثبت شـده اسـت. اهالی روسـتای 
شـورین تا چند سـال پیـش از این حمـام اسـتفاده می کردند. لوکیشـن 
ایـن حمـام بـا سـاخت سـریال تلویزیونـی »علی البـدل« سـاخته آقای 
سـرویس مقـدم و بـه تهیه کنندگـی خانـم الهـام غفـوری معروف شـد، 
البتـه بی آن کـه از آن در ایـن سـریال نامـی برده شـود. این حمـام پس 
از پایـان فیلم بـرداری بـه زباله دانـی تبدیـل شـده و غیرقابـل اسـتفاده 
اسـت. او اظهار کرد: باعث تاسـف اسـت کـه یک اثـر هنری می سـازیم، 
امـا یـک اثـر تاریخـی را بـه زباله دانـی تبدیـل می کنیـم. البتـه زباله ها 
را می شـود جمع کـرد، امـا تغییراتـی کـه در سـازه داده اند و آسـیب ها 
و تخریب هایـی کـه آن مجموعه سـازان تلویزیونـی ایجـاد کرده انـد، 
ز هیـچ تخریبگـر  بـل جبـران و بازگشـت نیسـت. ا بـه هیچ وجـه قا
میراث فرهنگـی برنمی آیـد چنیـن کاری انجـام دهـد کـه یـک حـوض 
را بـه اسـتخر بـزرگ تبدیـل کنـد، آن هـم بـدون نظـارت و بی آن کـه 

گزارشـی بـه میـراث فرهنگـی بدهـد. واقعـا مایه 
تاسـف و تعجب اسـت. از یک هنرمند بعید اسـت 
که بـه میـراث تاریخی و هویـت خود توجـه نکند.
او بـا اشـاره بـه بخشـی از تخریب هایـی کـه  رخ 
ز همـان ورودی حمـام،  ده اسـت، گفـت: ا دا

دیوارهـا کامپوزیت شـده، بخشـی از دیوارها رنگ شـده اسـت، سـکوها 
را کنـده و از بیـن برده انـد، دو اسـتخر بزرگ سـاخته شـده اسـت. یک 
حوض کوچک وسـط حمام بـوده کـه دیواره هـای اطـراف آن را کنده و 
بتـن کرده انـد، دیـوار آجری داخـل حمـام کاملا نابوده شـده اسـت. در 
بخـش دیگـری از آن حفره هایـی ایجـاد شـده کـه احتمالا بـرای نصب 
سـتون سـازه های مصنوعـی بـوده، بـر اثـر ایـن حفـاری، خشـت های 
تاریخـی را از بین برده انـد، حفـاران غیرمجـاز ایـن کار را نمی کنند. در 
واقـع خرابـکاری کـرده  و رفته اند، بـدون آن که بقایـای ایـن کار خود را 
جمع کننـد و مکان را بـه حالـت اولیـه بازگرداننـد. این حمـام تاریخی 

بوده اسـت.
این فعـال میـراث فرهنگـی بیـان کـرد: مـن آن مجموعـه تلویزیونی را 
ندیـده ام، اما بـه هنر ایـن بزرگواران شـک می کنـم، چون اثـر هنری ای 
کـه از آن هـا می بینـم خرابی هایی اسـت کـه در ایـن حمـام تاریخی به 

جـا گذاشـته اند.

»خرابکاری« یک سریال تلویزیونی در حمام تاریخی

خبر
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با صـدور حکـم رییـس فدراسـیون تکواندو 
از سـوی وزیر ورزش و جوانان مشـخص شد 
که در مقوله شـمارش آرا به منظـور انتخاب 
رییـس فدراسـیون های ورزشـی، مـلاک 
تعـداد آراء اعضـای حاضـر در مجمع اسـت 
نه تعـداد اعضـای حاضر. بـه گزارش ایسـنا، 
بـلاغ اساسـنامه فدارسـیون های  ز ا پـس ا
ساسـنامه کمیتـه ملـی  ورزشـی و نیـز ا
تـی در خصـوص مقولـه  ما بها لمپیـک، ا ا
شـمارش آرا کـه در نهایت منجر بـه انتخاب 
رییـس یـک فدراسـیون ورزشـی یـا رییس 
وجـود  می شـود  لمپیـک  ا ملـی  کمیتـه 
بهامـات  یـن ا داشـت و علی رغـم وجـود ا
در گذشـته، کمـاکان شـائبه های قبلـی در 
اساسـنامه های جدیـد برطـرف نشـده بود و 
در صـورت رخـداد آن، ماهیـت انتخابات را 
زیـر سـوال می بـرد و در نهایـت نیـز کار بـه 
دیـوان عدالـت اداری و شـکایت و بررسـی 

مجـدد کشـیده می شـد. 
سـوال اصلـی اینجاسـت کـه بـه چـه علـت 
ابهامـات موجـود در رابطـه بـا شـمارش آرا 
در اساسـنامه فدراسیون های ورزشـی و نیز 
اساسـنامه کمیتـه ملـی المپیک بـه صورت 
شـفاف و صریح برطرف نشـده و باید شـاهد 
ورود یـک نهـاد بیرونـی بـرای حـل مسـئله 
باشـیم و متـن اساسـنامه ها بـه گونـه ای 
ن تفسـیرهای  نگاشـته شـده کـه می تـوا
یـن مسـئله بـه  ز آن داشـت؟ ا مختلفـی ا
تازگـی گریبـان فدراسـیون تکوانـدو را نیـز 
گرفـت و بـه دلیـل تفسـیرهای مختلـف 
بـه وجـود آمـده در رابطـه بـا شـمارش آرا، 
تعداد اعضـای مجمـع، حداکثـر مطلق آرا و 
نیـز تعـداد آرای اعضـای حاضـر در مجمع، 
نتخـاب هـادی سـاعی بـه عنـوان  حکـم ا
ز سـوی  یـن فدراسـیون ا رییـس جدیـد ا
وزیـر ورزش و جوانـان ابلاغ نشـد و تعدادی 
از اعضـای مجمـع فدراسـیون تکوانـدو در 
نامـه ای بـه وزیـر ورزش، سـازمان بازرسـی 
و دیوان عدالـت اداری  خواسـتار رسـیدگی 
قانونـی بـه نحـوه برگـزاری انتخابـات ایـن 
فدراسـیون شـدند. در نهایـت امـا پـس از 
حـدود 45 روز از برگزاری مجمـع انتخاباتی 
فدراسـیون تکوانـدو و انتخاب هادی سـاعی 
بـه عنـوان رییـس ایـن فدراسـیون، شـنبه 
ه بـود کـه حکـم ریاسـت  سـفندما یکـم ا
فدراسـیون تکواندو از سـوی وزیـر ورزش و 

جوانان بـه هـادی سـاعی اعطا شـد. مجمع 
نـدو در حالـی  نتخاباتـی فدراسـیون تکوا ا
15 دی مـاه بـه ریاسـت بنیامین شـکوه فر، 
معـاون پارلمانـی وزارت ورزش و جوانـان 
برگـزار شـد کـه در پایـان هـادی سـاعی با 
رای اعضـای مجمـع بـه عنـوان رییـس این 
فدراسـیون انتخـاب شـد امـا صـدور حکـم 
وی از سـوی وزیـر ورزش و جوانـان بـا 45 

روز تاخیـر مدنظـر قـرار گرفـت. 
نتخابـات فدراسـیون  چالـش مربـوط بـه ا
تکواندو بـه مفهـوم حداکثـر مطلـق آراء در 
دسـتورالعمل شـرایط اختصاصی نامزدهای 
دارای وثاقـت و امانـت، نحـوه ثبـت نـام و 
رای گیـری بـرای داوطلبـان پسـت هـای 
هیـات رییسـه فدراسـیون هـای ورزشـی 
مربـوط می شـد. در تعریـف حداکثـر مطلق 
آرا آمـده اسـت: "نصـف بعـلاوه یـک آراء 
اعضـای حاضر" امـا در رابطـه با اینکـه باید 
تعـداد آرای اعضا حاضـر در مجمع یـا تعداد 
اعضـای حاضـر در مجمـع ملاک عمـل قرار 
گیرد چالـش و ابهام بـه وجود آمـد و نتیجه 
انتخابـات فدراسـیون تکواندو نیز بـه همین 
دلیـل تحـت تاثیـر قـرار گرفـت و صـدور 
حکـم هـادی سـاعی از سـوی وزیـر ورزش 
و جوانـان بـا تاخیـری 45 روزه مواجه شـد.

تـی  با نتخا ا مجمـع  ری  برگـزا ز  ا بعـد 
نتخـاب هـادی  ا نـدو و  سـیون تکوا فدرا

سـاعی بـه عنـوان رییـس ایـن فدراسـیون، 
ملـی  تیـم  سـرمربی  نظـری  حسـینعلی 
پومسـه و یکـی از اعضـای مجمـع انتخاباتی 
فدراسـیون تکوانـدو، علیـه وزارت ورزش 
داری طـرح شـکایت  لـت ا در دیـوان عدا
کـرده بـود. وکیـل شـاکی پرونـده در گفت 
و گـو بـا ایسـنا در ایـن رابطـه اعـلام کـرده 
مضـا شـده در  بـود: طبـق صورتجلسـه ا
 ، نـدو سـیون تکوا تـی فدرا با نتخا مجمـع ا

اعضـای حاضـر در مجمـع 5۷ نفـر بودنـد 
که بـه اسـتناد بند یک مـاده 15 اساسـنامه 
فدراسـیون های ورزشـی و بنـد 5 مـاده 13 
دسـتورالعمل شـرایط اختصاصی نامزدهای 
داری وثاقـت نحـوه ثبـت نـام و رای گیری، 
بـرای انتخـاب رییـس فدراسـیون بـه نصف 

+1 رای اعضـای حاضـر در مجمع نیاز اسـت 
کـه بـا احتسـاب 5۷ عضـو حاضـر مجمـع، 
فـرد منتخـب باید صاحـب 30 رای می شـد 
امـا متاسـفانه آقـای سـاعی بـا کسـب ۲۹ 
رای بـه عنـوان رییـس فدراسـیون معرفـی 
شـد. بـر اسـاس قانـون بـا توجـه بـه اینکـه 
آقـای سـاعی بـه حـد نصـاب تعییـن شـده 
نتخابـات بـه دور  آرا نرسـیده بـود، بایـد ا
دوم کشـیده مـی شـد کـه اینـکار صـورت 

نگرفـت و صورتجلسـه امضـا و تصویب شـد 
ما نیـز بـه دنبـال ایـن اتفـاق، علیـه وزارت 
هـان  ورزش طـرح دعـوی کردیـم و خوا
ابطـال صورتجلسـه امضـا شـده و انتخابـات 
فدراسـیون تکواندو شـدیم باید خاطرنشـان 
کـرد مجمـع انتخاباتـی فدراسـیون تکواندو 
ر و در پایـان  15 دی سـال جـاری برگـزا
رای گیـری از اعضـای مجمع، هادی سـاعی 
با کسـب ۲۹ رای از مجموع 5۶ رای اعضای 
سـیون  فدرا رییـس  ن  عنـوا بـه  مجمـع 
تکوانـدو انتخاب شـد و چالش صـدور حکم 
سـاعی نیـز بـه ایـن دلیـل ایجـاد شـد کـه 
بنیامیـن شـکوه فر، معـاون پارلمانـی وزیـر 
ورزش از دادن رای خـودداری و اعـلام کرد 
از آن جـا کـه وزارت ورزش نـگاه بی طـرف 
نتخابـات فدراسـیون ها دارد از دادن  بـه ا
رای خـودداری می کنـم و تعـداد اعضـای 
مجمـع 5۶ نفـر اسـت. بنابرایـن آنچـه در 
انتخابـات فدراسـیون تکوانـدو مـلاک عمل 
قـرار گرفـت و منجر به صـدور حکـم هادی 
سـاعی بـه عنـوان رییـس ایـن فدراسـیون 
شـد، تعـداد آراء اعضـای حاضـر در مجمـع 
و نـه تعـداد اعضـای حاضـر بـود چرا کـه با 
احتسـاب 5۶ رای ماخـوذه، نصـف بعـلاوه 
یـک تعـداد آراء اعضـای حاضـر بـه عنـوان 
حداکثـر مطلـق آراء برابـر ۲۹ رای بـود و 
سـاعی موفق شـد این میـزان رای را کسـب 

. کنـد

چالش شمارش آرا در انتخابات فدراسیون ها 
حل شد!

گزارش
ایسنا

آشنایی با رقبای تیم ملی امید
 از میزبان تا قطری های رویاپرداز

تیم ملی فوتبال امید در شــرایطی با قرعه نسبتا دشواری در آسیا 
رو به رو شده که شرایط و وضعیت این تیم چندان مساعد نیست و 
مشخص نیست تا چهار ماه آینده وضعیت این تیم به سمت بهبودی 
می رود یا خیر. به گزارش ایسنا، قرعه کشی جام ملت های زیر ۲3 
ساله های فوتبال برگزار شد که ایران در گروه A با ازبکستان، قطر 
و ترکمنستان هم گروه شد. امیدهای فوتبال ایران که در سید دوم 
بازی ها حضور داشــتند، در یک گروه نسبتا دشوار قرار گرفتند؛ از 
ازبکستان به عنوان میزبان بازی ها و از قدرت های آسیا تا تیم ملی 
قطر که با بهبود روند فوتبالش، از قدرت های آسیا به شمار می رود، 
همگی برای موفقیت در این مسابقات تلاش می کنند. اگرچه این 
مسابقات به منزله صعود به المپیک نیســت و اکثر کشورها برای 
افزایش آمادگی با بازیکنان زیر ۲1 سال خود به مسابقات می روند 
تا برای دوره بعدی بازی ها در ســال ۲0۲۲ آماده شــوند که سه 
تیم نخست، سهمیه حضور در المپیک ۲0۲4 فرانسه را به دست 
می آوردند. در این گزارش نگاهی خواهیم داشت به وضعیت رقبای 
تیم ملی که قرار است در خرداد سال آینده در تاشکند ازبکستان 

به مصاف هم بروند.
ازبکستان

مهم ترین رقیب تیم  ملی ازبکستان است که در دوره گذشته بازی 
ها در سال ۲0۲0 با ایران همگروه بود و دو تیم به تساوی یک بر یک 
دست یافتند. ازبک ها در آن مسابقات تا یک قدمی حضور در المپیک 
پیش رفتند اما بعد از شکست در دیدار نیمه نهایی، در بازی رده بندی 
برای کسب آخرین سهمیه مقابل استرالیا شکست خوردند. پیش از 
این هم ازبکستان در سال ۲018 به قهرمانی آسیا دست یافته بود اما 
آن ها هیچ گاه در بازی های المپیک حضور نداشته اند. هدایت این تیم 

را لیوبینکو دورولویچ از کشور صربستان بر عهده دارد.
قطر

عنابی ها در سال های اخیر پیشرفت چشم گیری در فوتبال داشتند 
و در چند دوره اخیر مسابقات زیر ۲3 سال آسیا، بهتر از ایران عمل 
کرده اند. آن ها در دوره قبل عملکرد خوبی نداشتند و در دور گروهی 
حذف شدند اما در سال های ۲01۶ و ۲014 به ترتیب سوم و چهارم 
شده اند که حاکی از پیشرفت فوتبال این کشور دارد ولی همچنان 

قطری ها هم در حسرت المپیک هستند.
ترکمنستان

ترکمن ها از کشــورهای تازه ظهور کرده و در حال توســعه آسیا 
هستند و چند صباحی اســت که نام این تیم در مسابقات آسیایی 
بیشتر شنیده می شود. بالاخره  و بعد از چندین دوره غیبت، آن ها 
در این دوره می توانند خود را محکم بزنند. هدایت این تیم را احمد 
آقامرادف برعهده دارد.  ترکمنستان با شکست مقابل اردن و پیروزی 
مقابل فلسطین به این مســابقات صعود کرده است. آن ها یکی از 
تیم های برتر دوم برای راهیابی به این مرحله بودند و امید چندان 

زیادی هم به موفقیتشان نمی رود.
ایران

تیم ملی ایران سال ها است که نتایج خوبی در مسابقات مختلف این رده 
سنی به دست نیاورده است. ایران در دوره گذشته در مرحله گروهی 
حذف شد. قبل از آن، در مرحله مقدماتی نتوانست مجوز حضور در 
این رقابت ها را به دست آورد. در سال ۲01۶ هم شاگردان خاکپور در 
مرحله یک چهارم نهایی مغلوب ژاپن شدند. به طور کلی سال هاست 
که ایران در این مراحل اسیر رقبای خود می شود. باید دید بعد از لغو 
اردوی بهمن ماه امسال، تیم ملی برای نوروز 1400 تشکیل می شود و 

کدام مربی هدایت این تیم را برعهده خواهد داشت.

رییـس فدراسـیون تیروکمـان دربـاره رای 
دیـوان عدالـت اداری گفـت: من تابـع قانون 
هسـتم و تـا آخریـن لحظـه انجـام وظیفـه 
خواهـم کـرد. غلامرضـا شـعبانی بهـار در گفـت و گـو بـا 
ایسـنا، درباره رای دیـوان عدالـت اداری مبنی بـر این که 
رییـس فدراسـیون یـا بایـد عضـو هیـات علمـی باشـد یا 
رییـس فدراسـیون، اظهـار کـرد: در جریـان ایـن موضوع 
نیسـتم و از طریـق رسـانه هـا متوجـه ایـن قضیـه شـدم. 
البتـه ماهیـت ماموریـت هـا بایـد مشـخص شـود تـا بـر 
اسـاس آن عمـل کنیـم. بنابرایـن تـا آخریـن لحظـه در 
فدراسـیون، طبـق قانـون بـه وظایـف خـود عمـل خواهم 
کرد تا از سـوی دولت این مسـاله بـه صـورت قانونی اعلام 
شـود. رییـس فدراسـیون تیروکمان افـزود: تا ایـن لحظه 
کار غیرقانونـی انجـام نـداده ام و بعـد از ایـن نیز بـرای هر 
کاری تابـع قانـون خواهـم بـود. وی در پایـان همچنیـن 
درباره اعـزام کمانداران به مسـابقات کاپ آسـیا در تایلند، 
خاطرنشـان کرد: مقدمات کار انجام شـده و منتظر تامین 
منابع مالی هسـتیم، در صورتی کـه منابع تامین شـود در 
آن صـورت تصمیـم خواهیم گرفت چـه تعـداد کماندار به 
تایلند اعـزام کنیـم ، در حال حاضـر چون اعتبـارات کافی 
تامیـن نشـده، هنـوز تصمیـم نگرفتیم کـه کمانـداری به 

ایـن مسـابقات اعـزام کنیـم یـا خیر؟

ســرمربی نفــت مسجدســلیمان گفــت: همه 
بایــد کمــک کننــد تــا نفــت مسجدســلیمان 
در لیــگ بمانــد. بــه گــزارش ایســنا، محمود 
ــولاد  ــا ف ــدار ب ــش از دی ــری پی ــت خب ــری در نشس فک
ــال  ــم فوتب ــا تی ــازی ب ــس از ب ــرد: پ ــار ک خوزســتان اظه
ــام  ــی انج ــت های ــم صحب ــان تی ــا بازیکن ــهرخودرو ب ش
دادیــم. اســترس و نگرانــی هایــی در بازیکنــان تیــم 
وجــود دارد زیــرا هفته هاســت کــه تیــم در پاییــن جدول 
ــه  ــن رفت ــان از بی ــس بازیکن ــه نف ــاد ب ــرار دارد و اعتم ق
اســت. ســرمربی تیــم فوتبــال نفــت مسجدســلیمان 
ــی و  ــا نگران ــم ت ــرده ای ــود را ک ــلاش خ ــه ت ــت: هم گف
تــرس در وجــود بازیکنــان نباشــد و بــا وجودشــان بــازی 
کننــد و هــر اتفاقــی کــه رخ دهــد طبیعــت فوتبال اســت. 
فکــری ادامــه داد: اینکــه از قبــل اســترس و نگرانــی 
ــود  ــم ش ــث باخــت تی ــن اســت باع ــیم ممک ــته باش داش
ــه  ــا هم ــان ب ــد بازیکن ــه بع ــازی ب ــن ب ــم از ای و امیدواری
وجودشــان بــازی کننــد و توانایــی کــه دارنــد را در زمین 
ــن  ــا آخری ــد ت ــا بای ــان م ــزود: بازیکن ــد. وی اف ــه دهن ارائ
لحظــه بجنگنــد و نگــران نتیجــه بــازی نباشــند زیــرا مــا 
ــه  ــم و ب ــا را بگیری ــازی ه ــه ب ــاز هم ــت 3 امتی ــرار نیس ق
ــرای  ــی کــه ب ــا تیم های ــا فقــط ب ــم. م صــدر جــدول بروی
ــن کار  ــم و ای ــت داری ــد رقاب ــی کنن ــلاش م ــادن ت نیفت

ــت. ــختی نیس س

شعبانی بهار: 
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کاغذ سیاست

خبرخبر

ســخنگوی هیات رییسه مجلس شورای 
اسلامی گفت: مجلس بر اهلیت شخصیت 
های حقیقی و حقوقی در روال واگذاری 
باشــگاه های اســتقلال و پرســپولیس 
نظارت خواهد کــرد. مراحل واگذاری در 
حال پیشرفت اســت و طبق گزارش ها 
در مرحلــه اول 10 درصد از ســهام این 
دو باشــگاه در بورس عرضه خواهد شد. 
به گزارش ایسنا، ســید نظام موسوی در 
حاشــیه جلســه علنی امروز در توضیح 
مصوبات صبــح امروز مجلــس گفت: با 
تصویب مجلس به صنــدوق حمل ونقل 
اجازه داده شد تا با تاسیس صندوق پروژه 
در بورس سهام های خرد و سرگردان را 
جذب و برای تکمیل یا احداث پروژه های 
حمل و نقل اســتفاده کند. این مصوبه به 
تقویت بازار سرمایه و توسعه زیرساخت ها 

کمک فراوانی خواهد کرد.
وی ادامه داد: با توجه به مشکلات زندان 
های کشور و برخی از مسائل پیش آمده 
برای زندانیان و همچنین نیروهای خدوم 
ســازمان زندان ها نماینــدگان مجلس 
تصویب کردند که  ۲000 میلیارد از طریق 
واگذاری املاک سازمان زندان ها برا طرح 
های توسعه ای زندان ها اختصاص داده 
شود. ســخنگوی هیات رییسه مجلس با 
اشاره به ارجاع پیشنهاد مربوط به اعطای 
سهام به جاماندگان تحت پوشش کمیته 
امداد به کمیســیون تلفیــق گفت: این 
پیشــنهاد به دنبال این است در صورت 
ســهام عدالت به همه کســانی که واجد 
شرایط دریافت سهام هستند اما تاکنون 
از دریافت سهام محروم بودند، اعطا شود 
منتها قرار شد دو کمیســیون اقتصادی 
و تلفیق به بررســی دقیــق این موضوع 
پرداخته تا مشخص شود آیا سهام عدالت 
موجود به میزانی هســت که همه افراد 

جامانده واجد شرایط داده شود.
موســوی با اشاره به پیشــنهادی درباره 
واگذاری 51 درصد از ســهام دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس به مردم، گفت: با 
تذکر رئیس مجلس و تعــداد دیگری از 
نمایندگان در خصوص اینکه دولت اراده 
جدی برای واگذاری سهام این دو باشگاه 
دارد و روال واگذاری آن آغاز شده است و 
نیازی به حکم جدید برای آن نیست لذا 
قرار شد مجلس از این پیشنهاد عبور کند.

کلیـات طـرح صیانـت از 
فضای مجازی تصویب شـد
کمیسیون مشترک طرح حمایت از حقوق 
کاربران در فضای مجــازی کلیات طرح 

صیانت را به تصویب رساندند.
به گزارش ایسنا، اعضای کمیسیون طرح 
حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی 
در جلسه امروز کمیسیون با 18 رای موافق 
کلیات این طرح را به تصویب رســاندند.

جلال رشیدی کوچی در این جلسه گفت: 
من نه مخالف نظام هســتم و نه مخالف 
انقلاب از خانواده ای آمده ام که پنج شهید 
تقدیم کرده است. عده ای برای موافقت با 
این طرح با من تمــاس می گیرند و من را 
تهدید می کنند. این در حالی است که بعد 
از گذشت مدتی به آغاز به کار کمیسیون 
مشــترک مردم هنوز نگران تصویب این 

طرح هستند.
وی ادامه داد: ایــن موضوع هم دلیل دارد 
برای مثال به یکباره اعلام می شــود که 
در خلال بررســی بودجه جلسه ای برای 
بررسی این طرح برگزار شود. کسی مخالف 
ساماندهی فضای مجازی نیست اما آیا این 
طرح در راستای ساماندهی فضای مجازی 
اســت؟ از نظر مردم اینگونه نیســت من 
در کنار مردم هســتم. در ادامه رضا تقی 
پور انوری رییس کمیســیون مشــترک 
در پاســخ بــه اظهارات جلال رشــیدی 
کوچی گفــت: برگزاری جلســه امروز به 
یکباره نبوده است و از دو روز قبل در این 
خصوص نظرخواهی شد. 14 نفر از اعضای 
کمیســیون با برگزاری این جلسه موافق 
بودنــد. وی اضافه کرد: متاســفانه هنوز 
تخریب ها و تهدیدها در خصوص این طرح 
ادامه دارد. متاسفانه یکی از دوستان امروز 
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی هم 
مطالبی مطرح کرده اســت و در رسانه ها 
گفته شد که قرار است جلسه 45 دقیقه ای 
تصمیم گیری شــود. این در حالی است 
که قرار بود جلســه 1۲:45 برگزار شــود 
نه یک جلســه 45 دقیقه ای. باید توضیح 
داده شود این 45 دقیقه از کجا آمده است. 
رییس کمیسیون مشترک در پایان عنوان 
کرد: جرئیات طرح نیز در جلسات بعدی 
کمیسیون بررســی خواهد شد، برگزاری 

این جلسات اطلاع رسانی می شود.
در پایان نیز کلیات طرح حمایت از حقوق 
کاربران به رای گذاشته شد و با رای مثبت 

18 نفر از اعضای کمیسیون همراه شد.

سومین کنفرانس بین المللی »مکتب 
شهید سلیمانی و تمدن نوین اسلامی« 
با تلاش »مجمع جهانی صلح اسلامی« 
طی سه روز به صورت مجازی برگزار شد 
و گروه دیگری از چهره های فرهنگی، 
سیاسی و دانشگاهی ایرانی و خارجی، 
ابعاد دیگری از حیات بدیع سردار شهید 
قرار  بررسی  مورد  را  سلیمانی  قاسم 
دادند.  به گزارش ایسنا، حجت الاسلام 
و المسلمین پیروزمند، رئیس دانشکده 
مدیریت راهبردی دانشگاه عالی دفاع ملی 
طی سخنانی در این کنفرانس گفت: یکی 
از دلایل تأثیرگذاری و ماندگاری نام شهید 
سلیمانی را که رفتارش به مثابه مکتبی 
قدرتمند در طول تاریخ معرفی می شود، 
را می توان »اعتماد« او به مردم و اعتماد 
آنها به او دانست. در واقع، وی توانست 
اعتماد مخاطبانش و حتی جوامعی را که با 
او اختلاف فرهنگی داشتند جلب کند و به 
این ترتیب، بین اراده ها هم افزایی ایجاد 
کند تا مقاومت دشمن را شکست داده و 

آنها را وادار به عقب نشینی کند. 
همچنین مجتبی رحماندوست، استاد 
دانشکده مطالعات جهان دانشگاه تهران و 
دبیرکل اسبق و عضو هیات امناء جمعیت 
دفاع از ملت فلسطین در این کنفرانس  
تصریح کرد:  شهید حاج قاسم سلیمانی 
در مقام فرماندهی سپاه قدس در سوریه، 
فلسطین، اقلیم کردستان عراق و لبنان 
بیشترین کمک را به ستم دیدگان غیرشیعه و 
حتی غیرمسلمان انجام داده است. او در مقام 
فرمانده یک نیروی بدون مرز، از مرزهای 

دینی، قومی، طائفه ای و نژادی عبور کرد تا 
بهترین مصداق عملی تقریب مذاهب باشد. 
همچنین محسن صالح، نویسنده، تحلیلگر 
و استاد دانشگاه اهل لبنان، یکی دیگر از 
اندیشمندان این کنفرانس تاکید کرد که 
سبک زندگی اسلامی، ساده زیستی، تقوا و 
سجایای اخلاقی شهید سلیمانی که برگرفته 
از اخلاق و سیره انبیاء و اولیاء و ائمه اطهار 
علیهم السلام بود، یکی از عوامل مهمی بود 
که باعث شد مبارزات وی در وجدان مردم 
ماندگار شود تا عزت و قدرت از دست رفته را 

باز پس بگیرند.
براساس این گزارش، رادنی شکسپیر، 
کارشناس و تحلیلگر سیاسی اهل انگلستان 
نیز در سخنان خود، سردار قاسم سلیمانی را 
رهبری شجاع و کاریزماتیک دانست و گفت: 
اگر ما می خواهیم به خودمان یادآوری کنیم 
که باید هوشیار باشیم و برای حل مشکلات 
اقدام کنیم، می بایست سرلشگر سلیمانی را 

به خاطر بسپاریم.
سید صادق الشرفی، رئیس انجمن آگاهی و 

انسجام جوانان یمن هم در سخنرانی خود 
گفت: تجربیات جهادی شهید سلیمانی 
فرهنگی  منظم  برنامه های  از  سرشار 
برخاسته از قرآن کریم و احادیث و روایات 
اهل بیت علیهم السلام و آموزه ها و 
رهنمودهای نماد ولایت فقیه بوده است. 
از این رو، موسسات رسانه ای و نهادهای 
فرهنگی باید بیش از هرچیز به تولید محتوا 
در این خصوص بپردازند تا بسیاری از ابعاد 
وجودی و نواحی حیات وی به گونه ای 

تاثیرگذار در اذهان و قلب ها ماندگار شود.
ابراهیم آودیچ، کارشناس سیاسی اهل 
بوسنی هم از دیگر سخنرانان این کنفرانس 
بود و طی سخنانی گفت : قاسم سلیمانی در 
فرماندهی خود نشان داد که وجود اخلاق 
والای انسانی در کنار رهبری نظامی است 
که پیروزی ماندگار را رقم می زند. او جهاد را 
نه به شیوه نبردهای صرفا مادی امروز مانند 
داعش بلکه در پرتوی معارف عالی دینی و 
انسانی هدایت کرد و با همین خط مشی 
عراق و سوریه را از سقوط و تجزیه نجات داد.

رئیس جمهور کشورمان تاکید کرد: رویکرد ما 
به عنوان اعضای مجمع کشورهای صادرکننده 
گاز، برای عرضه بیشتر گاز طبیعی به بازار جهانی، 

رویکردی با جنبه های انسان دوستانه است.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور در ششمین مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز )GECF( در قطر ضمن تبریک 
به شیخ تمیم بن حَمَد آل ثانی برای ریاست 
بر ششمین نشست سران مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز و تشکر از دولت و ملت قطر به 
برگزاری این نشست و مهمان نوازی  گرم از هیات 
جمهوری اسلامی ایران، گفت: همچنین از جناب 
آقای دبیرکل و همکاران شان در دبیرخانه مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز نیز بابت تلاش ها و 
آماده سازی های نشست سران، قدردانی می کنم.

رئیس جمهور تصریح کرد:  امیدوارم به یاری 
خداوند این اجلاس بتواند زمینه ها و افق های 
همکاری بیشتر بین اعضا را برای حفظ و صیانت از 
گازطبیعی که سرمایه ملی خدادادی آن هاست، 
بیش از گذشته تقویت کند.    رئیسی خاطر نشان 
کرد: برگزاری شش دوره اجلاس سران مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز در طول عمر این 
سازمان بین الدولی نوپا، بیش از هر واقعیتی، 
نشانه ای قوی از همگرایی، همبستگی و عزم 
اعضای آن برای پیگیری اهداف مجمعی است که 
پایه های اولیه ی آن با ابتکار تهران در سال ۲001، 

بنا گذاشته شد.
رئیسی افزود: هدف مجمع کشورهای صادرکننده 
گاز و بانیان و اعضای آن حمایت از حقِ حاکمیت 
کشورها بر منابع طبیعی خود خصوصا گاز، 
همکاری در یافتن راهکارهایی جهت حمایت از 
منافع جمعی کشورهای عضو، توسعه همکاری 
میان کشورها در زمینه های مختلفی از جمله 

اکتشاف، تولید و تجارت گاز طبیعی، تقویت 
نقش گاز طبیعی در ترکیب انرژی مصرفی جهان 
و همفکری و همکاری در تقویت امنیت عرضه 
و امنیت تقاضای گاز طبیعی است. نشست های 
سران نیز فرصتی برای هم افزایی در راستای 

تحقق این اهداف محسوب می شود.
رئیس جمهور تاکید کرد: ما به عنوان کشورهای 
دارای ذخایر عظیم و صادر کننده گاز، در راستای 
ارتقای امنیت تقاضای گازطبیعی، با پیگیری 
اهداف و رسالت مجمع کشورهای صادرکننده ی 
گاز، می توانیم پیامی شفاف را برای تضمین و 
تامین پایدار انرژی در کوتاه مدت و بلندمدت 
به جهان اعلام کنیم.  رئیسی ادامه داد: پس از 
گذشت بیش از یک دهه از زمان برگزاری اولین 
اجلاس سران این مجمع در سال ۲011 که با 
شعار »گازطبیعی پاسخی به چالش های توسعه 
پایدار در قرن ۲1« در دوحه برگزار شد، جهان 
اکنون بیش از گذشته نیازمند تلاش جمعی 
کشورهای عضوِ مجمع، برای تحقق این شعار 
است. رئیسی خاطر نشان کرد: اجلاس ششم، 

نخستین نشست سران پس از شروع پاندمی 
کوید-1۹ می باشد و شعار آن یعنی »گاز طبیعی: 
شکل دهنده آینده انرژی« خود پیام سازنده و 
مثبتی به جامعه دارد؛ مبنی بر اینکه در شرایط 
موجود بازارهای انرژی و در مسیر دشوار جهان 
در بازیابی اقتصادی پس از کرونا، گاز طبیعی 
یک عامل کمک کننده خواهد بود. رئیس جمهور 
اظهار داشت: گاز طبیعی به عنوان سوختی پاک، 
ایمن و با منابع غنی قابل استحصال، برای دهه 
های آینده سهم قابل توجهی از ترکیب انرژی 
مصرفی جهان را به خود اختصاص خواهد داد و 
مزیت های اقتصادی، فنی و زیست محیطیِ خود 
را در مقایسه با سایر سوخت ها حفظ خواهد کرد.

رئیسی تصریح کرد: روند رو به رشدِ برقی شدن 
در دهه های پیش رو، و نقش گاز طبیعی به عنوان 
مهمترین نهاده تولید برق، این چشم انداز را تقویت 
می نماید. از این منظر، رویکرد ما به عنوان اعضای 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز، برای عرضه 
بیشتر گاز طبیعی به بازار جهانی، رویکردی با 

جنبه های انسان دوستانه است.

:)GECF( رئیس جمهور در ششمین مجمع کشورهای صادرکننده گاز

رویکرد کشورهای صادرکننده گاز برای عرضه 
بیشتر به بازار جهانی انسان  دوستانه است

در سومین کنفرانس بین المللی »مکتب شهید سلیمانی و تمدن نوین اسلامی« مطرح شد

شهید سلیمانی؛ فرمانده ای همیشه حاضر در 
خط مقدم حوادث کلیدی 

به گزارش خبرگزاری ایسنا به نقل از دفتر ارتباطات مرکز الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت در آستانه تدوین مبانی برنامه هفتم توسعه و 
با هدف حصول تفاهم در نقش آفرینی الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
به عنوان سند راهنما و بالادستی برای تدوین برنامه هفتم توسعه، 
نشست مشترکی بین رئیس و مدیران مؤسسه عالی آموزش و پژوهش 
مدیریت و برنامه ریزی با معاون علمی و تقسیم کار ملی و مدیران 
ارشد مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت برگزار شد.  این نشست با 
حضور عادل آذر رئیس مؤسسه و  هادی اکبرزاده عضو شورای عالی 
الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت و معاون علمی و تقسیم کار ملی مرکز 
برگزار شد.   ابتدای نشست مذکور فرایند تدوین و محتوا و جایگاه 
سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت معرفی و تشریح  و سپس اعضای 
حاضر  به بیان نظرات خود در خصوص نقش الگوی اسلامی ایرانی 
پیشرفت در برنامه هفتم پرداختند. پس از بحث و تبادل نظر و تأکید 
بر جایگاه بالادستی الگو در تدوین اسناد راهبردی کشور مقرر شد بنا 
به فراخور موضوع، نمایندگانی از مرکز الگو که با محتوای سند الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت آشنایی کامل دارند، در جلسات تخصصی 
تدوین مبانی برنامه هفتم حضور یابند و مفاد پیشنهادی برنامه را 
از نظر تطبیق با سند بالادستی سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
ممیزی کنند.  به گزارش ایسنا، همچنین در این نشست با  اشاره به  
این که  نمایندگان مرکز الگو از میان رؤسا یا دبیران اندیشکده های 
تخصصی مرکز الگو  انتخاب می شوند، تاکید شد که تمامی نمایندگان 
مرکز  در حوزه تخصصی خود  متخصص بوده و با مبانی و محتوای 
الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت آشنایی کامل دارند. گفتنی است کار 
تدوین سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت به عنوان سند بالا دستی 
همه اسناد کشور روبه اتمام است و بزودی پس از هماهنگی با رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت  نظام به رهبر معظم انقلاب اسلامی  تقدیم 

خواهد شد.

ورود سند الگوی اسلامی ایرانی 
پیشرفت درتدوین مبانی برنامه 

هفتم توسعه

موسوی: 
مجلس بر روال واگذاری 

سرخابی ها در بورس 
نظارت می کند

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

یک عضو کمیسیون مشترک بررسی طرح صیانت در مجلس شورای 
اسلامی از طرح درخواست لغو بررسی طرح صیانت در کمیسیون 

مشترک و بازگشت آن به صحن مجلس خبر داد.
به گزارش ایسنا، جلال رشیدی کوچی نماینده مردم مرودشت 
در مجلس شورای اسلامی روز گذشته در صفحه شخصی خود در 

توییتر، نوشت:
»امروز در جواب دغدغه و مطالبه آحاد مردم شریف ایران اسلامی، 
وفق تبصره ۲ ماده 1۶۷ آئین نامه داخلی مجلس تقاضای لغو بررسی 
 طرح صیانت در کمیسیون مشترک و بازگشت طرح به صحن 
مجلس را مطرح کردم که تا کنون به امضاء 55 نفر از نمایندگان 

محترم رسیده است و در حال افزایش تعداد امضا می باشد.«

تلاش نمایندگان برای بازگرداندن طرح 
صیانت به صحن مجلس

وزیر امور خارجه گفت: نسبت به نتیجه مذاکرات در 
وین خوش بین هستیم اما به بخشی از آن که مربوط 
به جمهوری اسلامی ایران است. به گزارش ایسنا، 
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان 
که برای شرکت در کنفرانس امنیتی مونیخ  به آلمان 
سفر کرده بود در گفت و گو با شبکه خبری سی ان ان 
در ادامه افزود:  چرا خوشبین هستیم به این دلیل که 
دولت جناب آقای رئیسی اراده جدی برای دستیابی 
به یک توافق خوب و فوری در وین دارد.  متن کامل 
این گفت وگو که پیش از این بخش کوتاهی از آن را 
کریستین امانپور، مجری شبکه سی.ان.ان در صفحه 

توئیتر خود منتشر کرده بود ، بدین شرح است:
به نظر می رسد خوشبینی محتاطانه فراوانی 
نسبت به احیای برجام و امضای مجدد موافقت 
نامه هسته ای ایران شکل گرفته است. آیا شما 

هم در این خوشبینی شریک هستید؟
ما نسبت به نتیجه مذاکرات در وین خوش بین 
هستیم اما به بخشی از آن که مربوط به جمهوری 
اسلامی ایران است. چرا خوش بین هستیم به این 
دلیل که دولت جناب آقای رئیسی اراده جدی برای 
دستیابی به یک توافق خوب و فوری در وین دارد. ما 
برای رسیدن به یک توافق خوب تلاش های زیادی را 
در هفته های گذشته به عمل آورده ایم و اکنون می 
توانم بگویم که تاکنون هرگز تا این اندازه به رسیدن 

به یک توافق خوب نزدیک نبوده ایم.
این نگاه شما بسیار خوش بینانه است و گمان 
نمی کنم تاکنون شنیده باشم مقامی ایرانی 
و یا حتی آمریکایی و اروپایی تا این اندازه 
خوش بینانه در خصوص احتمالات صحبت 

کرده باشد؟
برای آنکه به این توافق خوب نزدیک شویم از طرف 
هیئت ایرانی،  ابتکارات و انعطاف زیادی نشان داده 
شده است. اکنون نوبت آمریکا و طرف های غربی 
است که ابتکار و انعطافی از خود نشان دهند. ابتکار 
و انعطاف طرف غربی می تواند مذاکرات را در کمتر از 

چند ساعت یا چند روز به سرانجام برساند.
 آقای بایدن تلاش دارد تا از طریق میانجی ها به ما 
بگوید که حسن نیت دارد اما از طرف دیگر آقای راب 

مالی در میز مذاکرات از خود انعطاف نشان می دهد. 
این در حالی است که آمریکایی ها در برجام اخلال 
ایجاد کردند لذا اکنون باید مسئولانه مسئولیت این 
کار را بپذیرند و انعطاف لازم را از خود نشان دهند تا 

این مذاکرات به یک توافق قطعی منجر شود.
دقیقا چه نوع انعطاف هایی را از طرف مقابل در 

مذاکرات انتظار دارید؟
چندین موضوع باقی مانده است که جزو خطوط 
قرمز ما هستند. ما هنوز در موضوع تضمین نتوانسته 
بتکار عملی و قابل اعتماد را از طرف  ایم یک ا
آمریکایی دریافت کنیم. ما معتقد هستیم که تمامی 
موضوعات چه در حوزه هسته ای و چه در حوزه رفع 
تحریم ها باید به صورت یک بسته حل و فصل شوند. 
در بازگشت همه طرف ها به برجام، این امر پذیرفته 
نیست که ما هم نظام سخت راستی آزمایی آژانس 
لمللی انرژی اتمی را بپذیریم و از دیگر سو  بین ا
بطور همزمان برخی از موضوعات ما در دستور کار 
شورای حکام آژانس قرار داشته باشد . ما در سال 
۲015 تمامی موضوعات پادمانی را طی یک توافق 
نامه سیاسی با طرف های مقابل حل و فصل کردیم 
و الان نیز می توانیم همان مدل را اجرا کنیم و من 
این موضوع را شب گذشته)در زمان حضور وزیر 
خارجه در مونیخ( در گفت و گو با وزیر خارجه آلمان 
به ایشان نیز اعلام کردم. گمان می کنیم اگر در این 
شرایط حساس مذاکرات در وین،  آمریکا و طرف های 
غربی، واقع بینانه عمل نکنند به طور قطع مسئول 

شکست احتمالی مذاکرات خواهند بود.
بر خلاف نوبت قبل، آمریکا و ایران بطور 
مستقیم با یکدیگر گفت و گو نمی کنند و 
گمان می کنم که رهبری عالی ایران، مذاکره 
مستقیم را نهی کرده اند. اما بواقع چرا نه؟ 
چون این امر به سرعت و سهولت مذاکرات نیز 
کمک می کند بویژه آن که در واقع مذاکرات 

بین شما دو طرف است؟
یک دیوار بلند بی اعتمادی بین ما و آمریکایی ها 
وجود دارد. ما طی هفته های اخیر از کانال های 
مختلف پیام هایی را دریافت کردیم مبنی بر اینکه 
مقامات آمریکا علاقمند هستند با جمهوری اسلامی 
ایران گفت و گوی مستقیم داشته باشند. حتی چند 
روز قبل از اینکه من برای اجلاس امنیتی مونیخ 
عازم آلمان شوم نیز پیام هایی را دریافت کردم مبنی 

بر اینکه آیا شما علاقمند هستید در حاشیه این 
کنفرانس با مقامات آمریکایی گفتگو کنید؟  من در 
پاسخ به صراحت اعلام کردم که آمریکایی ها باید 
رفتار خود را تغییر دهند. آقای بایدن نمی تواند هم 
از حسن نیت حرف بزند و هم در طرف مقابل، تنها 
در طول چند ماه گذشته، در سه نوبت تحریم های 
جدیدی را علیه اشخاص حقوقی و حقیقی ایران 
اعمال نماید. این بدین مفهوم است که آقای بایدن 
نیز همان راه ترامپ یعنی اعمال تحریم ها را ادامه 
می دهد آن هم در حالی که صحبت از بازگشت 
نیم این تناقض  به برجام کرده است. ما نمی توا
در گفتار و رفتار را درک کنیم. مقامات آمریکایی 
صحبت از حسن نیت می کنند و سپس تحریم های 
جدیدی علیه ما اعمال می نمایند؛ بنابراین ما این 
حق را داریم که آنها را بر اساس رفتارهایشان مورد 

قضاوت قرار دهیم.
در وین هم آقای راب مالی علاقمند است با مذاکره 
کننده ارشد ما جناب آقای دکتر باقری گفت و گو 
رتباط از طریق تبادل  نماید چراکه اکنون این ا
non-paper توسط آقای مورا انجام می شود. اما 
در اینجا یک سوال اساسی وجود دارد و آن اینکه آیا 
نفعی در گفت و گوی مستقیم ما با یکدیگر وجود 
دارد؟ و آیا اساسا تصویر روشنی از این گفت و گو به 

چشم می خورد؟

 من در ماه سپتامبر در نیویورک اعلام کردم چنانچه 
آقای بایدن حسن نیت دارد و جدی است؛ ابتکاری از 
خود نشان دهد و بعنوان مثال بخشی از دارایی های 
ایران را آزاد کند. ما از آقای بایدن نمی خواهیم از 
بانک های آمریکایی به ما پول و یا وام بدهد بلکه پول 
خود ملت ایران را به نشانه حسن نیت آزاد کند. اما 
تاکنون نیز به ما گفته می شود که هر اتفاقی تنها 
بعد از مذاکره مستقیم می تواند روی دهد و این 
نشان می دهد که حسن نیت تنها در قالب الفاظ 

بیان می شود.
- چرا که شما الان موضوع این که آمریکا 
دارایی های ایران را آزاد کند پیش کشیدید. 
آن پول را می خواهید. آیا پرداخت آن بدهی 
قابل توجه به ایران، آزادی نازنین را تامین 

می کند؟
برای ما موضوع تبادل زندانیان یک موضوع کاملًا 
انسانی است. سال گذشته نیز توافقی صورت گرفت 
که بر مبنای آن قرار بود زندانیان، جدا از مقوله 
مذاکرات در وین، مورد تبادل قرار گیرند. شاید 
آمریکایی ها علاقمند هستند که موضوع تبادل 
زندانیان را نیز به عنوان بخشی از مذاکرات در وین 
در نظر بگیرند اما ما معتقد هستیم که این موضوع، 
انسانی است و جدا از گفت و گوهای وین می تواند به 

عنوان یک اقدام فوری مورد توجه قرار گیرد.

 به نتیجه مذاکرات در وین خوشبینیم
امیرعبداللهیان:

گزارش
ایسنا

سنا
: ای

س
عک

نماینده دامغان به همراه 3۷ نماینده دیگر نسبت به "وضعیت 
حجاب و عفاف" در کشور تذکر دادند. به گزارش ایسنا، به 
گزارش ایسنا، روح الله متفکر آزاد در جلسه علنی نوبت عصر 
سه شنبه مجلس شورای اسلامی تذکرات کتبی نمایندگان 

خطاب به مسئولان اجرایی کشور را به شرح زیر قرائت کرد:
علی اکبر علیزاده برمی به همراه 4۷ نماینده دیگر به وزیر 
جهاد کشاورزی: لزوم تسریع در تأمین نهاده های دامی برای 
دامداران سنتی. ضرورت توسعه و احداث مرکز تحقیقات 
کشاورزی با محوریت گیاهان دارویی در مناطق مستعدی 
مثل دامغان. به وزیر راه و شهرسازی: ضرورت ایجاد روشنایی 
کنار گذر دامغان و جلوگیری از افزایش خســارات مالی و 

جانی. لزوم رسیدگی فوری به وضعیت اسف بار کریدور شمال 
به جنوب و جاده دامغان، معلمــان و جندق. به وزیر نفت: 
ضرورت اصلاح قیمت گاز مصرفی مجموعه های صنعتی. 
به وزیر امور اقتصادی و دارایی و وزیر جهاد کشاورزی: لزوم 

تسریع در امهال وام های کشاورزان.
علیزاده برمی به همراه 3۷ نماینده دیگر به رئیس جمهور و 
هیئت وزراء: ضرورت رسیدگی به وضعیت نامطلوب حجاب 

و عفاف در کشور.
یعقوب رضازاده به وزیر صمت: تســریع در صادرات سیب 
اســتان آذربایجان غربی. لزوم واگذاری سهمیه کامل به 

روستاهای محروم این منطقه.

تذکر مجمع نمایندگان اســتان هرمزگان)منصور آرامی، 
محمد آشــوری، احمد مرادی و احمد جبــاری( به وزیر 
ارتباطات، جهاد کشاورزی و وزیر کشور: لزوم رسیدگی به 
وضعیت خسارت دیدگان سیل اخیر در شهرها و روستاهای 

روستای هرمزگان.
حجت الاسلام سیدسلمان ذاکر نماینده ارومیه به وزرای 
امور خارجه، علوم و میراث فرهنگی: لزوم پیگیری و دریافت 
غرامت جنگ با محکومیت کشور متخاصم و شروع کننده 
جنگ توسط سازمان بین المللی. ضرورت رعایت عدالت و 
اعمال کامل همسان سازی در هیأت علمی دانشگاه ارومیه. 
ضرورت جلوگیری از توسعه ساخت و ساز و اجرای طرح های 

هادی در حریم روستای تپه ماکو. به وزیر جهاد کشاورزی: 
لزوم پرداخت خسارات وارده به سیل زدگان منطقه. 

حجت الاسلام احمدحسین فلاحی نماینده همدان و 3۹ 
نفر از نمایندگان به وزیر اقتصاد: ضرورت به کارگیری مدیران 

بی حاشیه در دولت انقلابی.
رسول فرخی میکال نماینده لاهیجان و 58 نماینده دیگر 
به وزیر جهاد کشــاورزی: لزوم تسریع در تأمین نهاده های 
دامی برای دامداران و عشایر کشور. به وزیر بهداشت و درمان: 
رسیدگی به هزینه های بالای خدمات پزشکی و کافی نبودن 

بیمه های سلامت. 
سید مسعود خاتمی نماینده گلپایگان و ۶8 نماینده دیگر 

به وزیر جهاد کشاورزی: ضرورت انجام اقدامات لازم جهت 
کاهش قیمت نهاده های دامی.

حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر و 15 نماینده 
دیگر به وزیر جهاد کشــاورزی: لزوم انجــام تعهدات برای 

کشاورزان دشت برخوار در سال جاری و سال قبل. 
محمد صالح جوکار  ۷1 نماینده دیگر به وزیر تعاون : ضرورت 
رسیدگی فوری به خانواده هایی که به اشتباه یارانه شان قطع 

شده است. 
قاسم ساعدی و  ۲5 نماینده دیگر به وزیر راه و نیرو: رسیدگی 
به خاموشی کنارگذر سوسنگرد. ضروت رسیدگی به فاضلاب 

سوسنگرد. 
ابراهیم رضایــی و 5۹ نماینده دیگر به به وزیر بهداشــت: 
ضرورت تعیین تکلیف امنیت شغلی نیروهای قراردادی 8۹ 

روزه در وزارت بهداشت.

تذکر ۳8 نماینده مجلس به وزراء درباره وضعیت عفاف و حجاب در کشور 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 دیدن از سیزده منظر

نویسنده: کالم مک کان
ترجمه: ابراهیم فتوت- انتشارات: کوله پشتی

دیدن از سیزده منظر مجموعه یک رمان و سه داستان کوتاه از 
نویسنده ى صاحب سبک ایرلندى تبار، کالم مک کان است.

دیدن از سیزده منظر شعرِ بلندِ عدم قطعیتِ لحظه است. عدم 
آگاهی از قطعی بودنِ رخدادها و ناپایدارى زمانِ حال. دیدن 

از سیزده منظر نبردى با زمان است، زمانی که با پیشروى 
به فرسودگی می گراید. فرسودگی اى که نمود بارز آن را در 

سالخوردگی میتوان شاهد بود،

فراخوان رقابت بین المللی عکاسی
Kolga Tbilisi 2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۲۹ اسفند 1400
 ،Kolga Tbilisi Photo بیست و یکمین دوره از جوایز عکس

در سال ۲۰۲۲ با هدف ایجاد ارتباط میان عکاسان بین المللی و 
گرجستانی برگزار می شود. در صورت نیاز و تمایل می توانید از 

خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی فستیوارت« برای ثبت نام، 
واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی 

پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.

سنجاب ایرانی
مشخصات:جثه ای متوسط، دمی بلند  و پشمالو دارد که از نصف طول 

بدن بلندتر است.موهای پشت به رنگ خاکستری متمایل به قهوه ای و زیر بدن زردرنگ است.
رنگ موهای سر و سطح پشتی دم قرمز حنایی و سطح زیرین دم روشن تر است.به طور کلی 
هرچه از نواحی شمالی جنگل های زاگرس )کردستان( به طرف جنوب )فارس( پیش برویم از 
رنگ حنایی دم کاسته می شود. به طوری که در قسمت های جنوبی، ممکن است رنگ به زرد 

نخودی تغییر یابد.
اندازه ها:)تعداد نمونه محدود(طول سر و تنه ۱9۲ تا ۲۳۰میلی متر، دم ۱۲۸ تا ۱۳۸ میلی متر، 

پا ۵۲ تا ۵۵ میلی متر، گوش ۲7 تا ۲9 میلی متر.زیستگاه:جنگل های بلوط زاگرس،این سنجاب 
معمولًادرختان بلند وکهنسال بلوط را به درختان کوتاه و پرشاخ و برگ ترجیح می دهد.

پراکندگی:در ایران مناطق جنگلی زاگرس، از سردشت واقع در آذربایجان غربی تا 
مناطق چهارمحال، لرستان، کهکیلویه و فارس. در حال حاضر تعداد نسبتاً زیادی 
از این حیوان در منطقه حفاظت شده دنا مشاهده می شود. در اوایل سال ۱۳۸6 
محیط بانان منطقه سفیدکوه در استان لرستان تعداد زیادی سنجاب ایرانی را که 

متخلفین در حال حمل آنها بودد کشف نموده و در طبیعت رهاسازی کردند.پراکنش 
جهانی: غرب و جنوب غربی  آسیا.

عادات: روزها فعال است. معمولًا به صورت انفرادی بر روی درختان زندگی می کند، برای تغذیه 
گاهی اوقاعت روی زمین نیز دیده می شود. حیوان بسیار فعال و چابکی است، در موقع احساس 

خطر به وسیله ناخن های بلند و تیزش به 
سرعت از درختان بالا می رود و با استفاده 
از دم بلند و پشمالویش که به ایجاد تعادل 
کمک می کند از شاخه ای به شاخه دیگر 

می پرد، اگر چنانچه از درختان بلند به پائین 
بیفتد به ندرت مجروح می شود. لانه را در 
سوراخ درختان ایجاد می کند و سطح  آن 

را به وسیله علف های نرم مفروش می سازد. 
در مناطق سردسیر، زمستان ها کمتر 

مشاهده می شود ولی اطلاع دقیقی از خواب 
زمستانی این حیوان در دست نیست.

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

در راسـتای افزایـش مسـئولیت پذیـری 
و پاسـخگویی، مبـارزه بـا فسـاد اداری و 
پیشـگیری و کشـف جرم سامانه شـفافیت 

اسـتانداری کرمـان راه انـدازی شـد.
اسـتانداری کرمان پـس از شـهرداری اقدام 

بـه راه اندازی سـامانه شـفافیت کرد.
این سـامانه، در قـدم نخسـت، آیتم هایی از 

مدیـران  پژوهش هـا،  مجامـع،  جملـه 
دسـتگاه و.. . را بارگـذاری کـرده و در حـال 
تکمیـل محتـوای آیتم هـای مـورد نظـر 

اسـت.
 شـنیده ها حاکـی از آن اسـت، بارگـذاری 
و نمایـش فیش هـای حقوقـی مدیـران و 
کارکنـان اسـتانداری در آینـده ی نزدیـک 

در دسـتور کار قـرار گرفته اسـت . در صفحه 
نخسـت سـامانه آمـده اسـت:

بـا ایجـاد شـفافیت مـی تـوان عدالـت را 
مسـتقر کـرد و از ایجـاد تبعیض هـای ناروا 

در نظـام جلوگیـری کـرد…
ایـن  اقـدام  اولیـن  پورتـال شـفافیت، 
اسـتانداری در راسـتای توسـعه شـفافیت 
اسـت. این پورتال به صورت مسـتمر از نظر 
محتـوا و بسـتر بـه روز خواهـد شـد. آدرس 

/https://shafaf-gov.kr.ir:سـامانه

فرمانـده سـپاه ثاراللـه اسـتان کرمـان گفت: 
آمـوزش و پـرورش نبایـد سیاسـی باشـد، 
بـا توجـه بـه ایـن کـه دانـش آمـوزان بخش 
عمده عمر مفید خـود را در اختیـار آموزش و 
پـرورش هسـتند، آمـوزش و پـرورش باید در 
راسـتای فراهم کـردن زمینه ظهـور و تحقق 

بیانیـه گام دوم انقـلاب تـلاش کنـد.
سـردار حسـین معروفی در دیدار بـا مدیرکل 
آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمان بیـان کرد: 
۴ مجموعـه سـپاه از جمله بسـیج فرهنگیان، 
بسـیج دانـش آمـوزی، بسـیج عشـایری و 
موسسـه کوثر تعامل و همکاری گسـترده ای 

بـا آمـوزش و پـرورش دارند.

او بـا بیـان ایـن کـه آمـوزش و پـرورش یـک 
دسـتگاه حکومتـی اسـت افـزود: نـگاه مـا به 
آمـوزش و پـرورش مثـل نـگاه کردن بـه یک 
سـازمان یـا دسـتگاه وزارتخانـه ای و دولتـی 
نیسـت چرا کـه اگـر ایـن گونه باشـد بـا آمد 
و رفـت دولـت هـا آمـوزش و پـرورش دچـار 
لطمـه مـی شـود، آمـوزش و پـرورش بایـد 
نهادی حکومتـی باشـد و دولت ها پشـتیبان 

آن باشـند.
معروفـی تاکید کـرد: به سـهم خودمـان باید 
در کنـار آمـوزش و پـرورش باشـیم، اعتبـار 
کشـور و نظـام بـه آمـوزش و پـرورش اسـت، 
تربیـت دینـی فقـط وظیفـه معلمـان دینی، 

قـرآن و پرورشـی نیسـت، اگـر دبیـر فیزیک، 
ریاضی یـا جغرافیـا در این زمینه تـلاش کند 

موثرتـر اسـت.
او گفـت: در زمینـه ترویـج مکتـب شـهید 
سـلیمانی بیشـترین کار را در آمـوزش و 
پـرورش مـی توانیـم انجـام دهیـم، مکتـب 
شـهید سـلیمانی اندیشـه و تفکری والا است 
کـه سرچشـمه آن در اسـتان کرمـان اسـت، 
گلزار شـهدای بین المللی کرمان، زائرسـرای 
اقشـار، زائرسـرای مکتب و معرفی قنات ملک 
به عنـوان یکـی از مولفه هـای مکتب شـهید 

سـلیمانی در دسـتور کار اسـت.
فرمانـده سـپاه ثارالله اسـتان کرمـان تصریح 
کرد: سـپاه، تکیه گاه آموزش و پرورش است، 
ما در جنگ تمـام عیار فرهنگـی کنار آموزش 
و پـرورش هسـتیم تـا از آرمـان هـای امـام و 

رهبـری محارسـت کنیم.

احیاء صنایع دستی 
رو به فراموشی به همت 

زنان احمدی
بندرعباس-ایرنا- دهستان احمدی منطقه ای است از 
توابع شهرستان حاجی آباد به مرکزیت شهر سرگز در 
شمال استان هرمزگان.این منطقه سالها است به خاطر 

خشکسالی و مسائل دیگر در فهرست مناطق کمتر 
برخوردار ایران قرار گرفته است.

در سال های اخیر بنیاد مستضعفان با سرمایه گذاری و 
شناخت پتانسیل های منطقه سعی در ایجاد خودباوری 
در مردم کرده است.در این میان زنان دهستان احمدی 

با تلاش فراوان صنایع دستی رو به فراموشی منطقه خود 
شامل حصیر بافی،زری بافی،کمه زنی،ودوو بافی و پروند 

بافی را احیاء کرده اند.

عکس: ایرنا

رنا
: ای

بع
من

کرمان پیش رو در شفاف سازی؛
سامانه شفافیت استانداری کرمان راه اندازی شد

فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان:
آموزش و پرورش نباید سیاسی باشد

تقویم نمایشگاهی ۱۴۰۱ استان به تصویب رسید
26 نمایشگاه تخصصی ملی و بین المللی در کرمان برگزار می شود

۵۵ تن مواد مخدر در کرمان امحا شد 

خبر

ــعه  ــروه توس ــان در کارگ ــتان کرم ــگاهی ۱۴۰۱ اس ــم نمایش ــب تقوی ــا تصوی  ب
ــی  ــی مل ــگاه تخصص ــزاری ۲6 نمایش ــان برگ ــن و زم ــتان، عناوی ــادرات اس ص
ــس از  ــا پ ــه ســازمان توســعه تجــارت ارســال شــد ت ــی در اســتان ب و بین الملل
تاییــد، اجرایــی شــود.معاون امور اقتصــادی اســتانداری کرمــان در این نشســت 
تاکیــد کــرد که تــا زمانــی کــه تقویــم نمایشــگاهی بــه تصویب ســازمان توســعه 
ــن  ــانی در ای ــا اطلاع رس ــرارداد و ی ــه ق ــد هرگون ــت، عق ــیده اس ــارت نرس تج
ــروه توســعه صــادرات  ــی در نشســت کارگ ــه مجــاز نیست.حســین مهراب زمین
اســتان بــا اشــاره بــه تصویــب تقویــم نمایشــگاهی ۱۴۰۱ کرمــان، بیــان کــرد: 
»تــا زمانــی کــه تقویــم نمایشــگاهی بــه تصویــب و تاییــد نرســیده اســت، عقــد 

ــاز نیســت«. ــه مج ــن زمین ــانی در ای ــا اطلاع رس ــرارداد و ی ــه ق هرگون
ــت و  ــا در نمایشــگاه های اســتان تقوی ــا و جریمه ه ــه نظارت ه ــان این ک ــا بی او ب
تشــدید می شــود، افــزود: »در کمیتــه تخصصــی بــا حضــور تعزیــرات حکومتــی 
و شــبکه بهداشــت، دســتورالعمل های لازم در خصــوص جرایــم و نحــوه ی 

برگــزاری تهیــه خواهــد شــد«.
گفتنــی اســت ایــن نشســت بــا حضــور روســای ســازمان های صمــت شــمال و 
جنــوب اســتان، متولیــان نمایشــگاهی، اصنــاف و دیگــر دســتگاه های مربوطــه 

برگــزار شــد.

ــن  ــن امحــا ۵۵ ت ــان در حاشــیه آیی ــی اســتان کرم ــروی انتظام ــده نی فرمان
ــط  ــدر توس ــواد مخ ــن م ــف ۱67 ت ــه کش ــاره ب ــا اش ــدر ب ــواد مخ ــواع م ان
ــرارگاه  ــان )عــج(، ســپاه، نیروهــای انتظامــی و ق ــام زم ــام ام نیروهــای گمن
ــه  ــان رتب ــت: کرم ــاری گف ــال ج ــی س ــتان ط ــن اس ــر ای ــوذر در سراس اب

ــور دارد. ــدر را در کش ــواد مخ ــفیات م ــت کش نخس
ــن  ــش از ۵۵ ت ــن بی ــن آیی ــت:در ای ــار داش ــری اظه ــا ناظ ــردار عبدالرض س
انــواع مــواد مخــدر غیــر قابــل مصــرف دارویــی کــه از ابتــدای ســال جــاری 
تاکنــون توســط نیروهــای انتظامــی اســتان کرمــان کشــف شــده بــود امحــا 

ــود. ش
ــرار  ــی و ق ــه موقعیــت جغرافیای ــا توجــه ب ــح کــرد: اســتان کرمــان ب او تصری
گرفتــن در نزدیکــی مرزهــای شــرقی بــرای دومیــن ســال متوالــی بیشــترین 

کشــفیات مــواد مخــدر را داشــته اســت.
ــا و  ــبکه ه ــا ش ــورد ب ــه داد: برخ ــان ادام ــتان کرم ــی اس ــده انتظام فرمان
باندهــای مافیایــی مــواد مخــدر در دســتور کار نیــروی انتظامــی قــرار دارد.

ــواد مخــدر گفــت: اســتان  ــاد و خاطــره شــهدای م او ضمــن گرامیداشــت ی
کرمــان بیــش از  ۳۰6 شــهید را در راه مبــارزه بــا مــواد مخــدر  تقدیــم نظــام 

مقــدس جمهــوری اســلامی ایــران کــرده اســت.

 فراخوان مناقصه عمومی 
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل :موضوع : خط انتقال مجتمع آب باد آبشوییه فاریاب را با برآورد : 2۴.۶۴۶.9۳۶.۷۵۷ 

 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار 1.2۳2.۴۰۰.۰۰۰ ریال به شماره فراخوان 2۰۰۰۰۰۵9۶۳۰۰۰2۰۶ سامانه ستاد.
از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی 

صلاحیت معتبر در رشته آب با حداقل رتبه ۵ از ساجات همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت 
مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . مشخصات این مناقصات در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب 

به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.
 تاریخ انتشار مناقصه : روز چهارشنبه تاریخ 1۴۰۰.12.۴

 مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد تا ساعت 19 روز یکشنبه تاریخ : 1۴۰۰.12.۰۸ 
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : تا ساعت 19 روز پنج شنبه تاریخ 1۴۰۰.12.19 

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت تا ساعت 1۳ روز پنج شنبه مورخ 1۴۰۰.12.19 
 زمان برگزاری مناقصه : ساعت 11:۳۰ روز شنبه تاریخ 1۴۰۰.12.21 

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
  آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: ۰۳۴-۳۳۳2222۸2 

 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۴19۳۴ - ۰21 
دفتر ثبت نام: ۸۸9۶9۷۳۸ و ۸۵19۳۷۶۸

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

 آگهی شماره ۱50/الف/۱۲- ۱400 م 

آگهی استخدام در استان کرمان

HSE موقعیت شغلی: کارشناس
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

دارای سابقه در بهره برداری شبکه فاضلاب
 مزایا

حقوق ثابت
بیمه

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 
»ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارشناس فروش بیمه
شرایط احراز:

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت

داشتن گواهی پایان خدمت وظیفه عمومی یا هر نوع معافیت قانونی 
در مدت قرارداد )برای آقایان(

داشتن مدرک تحصیلی حداقل دیپلم )دارندگان مدارک بالاتر در 
اولویت می باشند(

داشتن حداقل ۲۵ سال سن
دارا بودن قدرت بیان و روابط عمومی قوی

شرکت و قبولی در مصاحبه حضوری
مزایا:

قرارداد رسمی از روز اول کاری
مجوز فروش کلیه خدمات بیمه ای

متقاضیان واجد شرایط نام و نام خانوادگی و اسم شهر خود را به 
واتس اپ یا شماره پیامک زیر ارسال نمایند و یا با شماره موبایل زیر 

تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس

موبایل ۰9۱۳66۲۱6۱۲
واتساپ ۰9۱۳66۲۱6۱۲
پیامک ۰9۱۳66۲۱6۱۲

 یک شرکت معتبر

 شرکت بیمه سامان نمایندگی ۱۱۶۶

خبر

رئیس بهزیستی کهنوج گفت:خطر رشد سالمندی 
شهرستان های جنوبی استان را تهدید می کند. 

داوود متقی پور رئیس بهزیستی کهنوج گفت: 
به منظور ارتقا سطح آگاهی و پیشگیری از ایجاد 
مشکلات مضاعف برای قشر سالمند اداره بهزیستی 
کارگاه آموزشی پیشگیری از ایجاد معلولیت در 

دوران سالمندی برگزار شد.
سالمندی  رشد  خطر  اینکه  بیان  با  او 
شهرستان های جنوبی استان را تهدید می کند 
گفت: طبق نظر سنجی هایی که در حین دوره و 
پس از برگزاری آن صورت پذیرفت می توان به این 
مهم دست یافت که با برگزاری این دوره سودمند 

گام ارزشمندی در حوزه پیشگیری برداشته شده و 
قطعا با ادامه این دوره ها و آموزش ها نتایج ملموس 

تری از فواید آن مشاهده خواهد شد.
ه آموزشی  ین کارگا متقی پور می گوید:طی ا
ر  لب چها ن در قا لمندا ز سا ۵9 نفر ا د  تعدا
گروه مجزا با رعایت اصول پیشگیری و رعایت 
دستور العمل های بهداشتی آموزش های لازم 

را فرا گرفتند.

 زنگ خطر رشد سالمندی در جنوب کرمان 


